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Mesiac úcty k starším

Staroba je výzva. Pripomína nám, aby sme nestrácali čas a jeden 
druhému práve teraz povedali milé slovo, že sa máme radi. Starnutie 
prichádza pomaly, nenápadne. Tak ako sa končí leto a začína sa jeseň. 
Nedá sa tomu vyhnúť. Sem - tam niečo bolí, objaví sa vráska, skôr či 
neskôr obelejú vlasy. Človek sa ocitne v jeseni života a v spomienkach sa 
obzerá do minulosti.

Starší ľudia si zaslúžia úctu. Vekom nadobudli skúsenosti, ktoré 
môžu odovzdávať mladším, ak o to stoja. Napokon vďačíme im za život.                                      

-red-

INZERCIA

 je tu jeseň a s ňou prišiel aj záver volebného obdobia, čas rekapitulácie 
toho, čo sa udialo, začalo, ukončilo, alebo pripravilo...

Kandidovať na funkciu primátorky nebolo pre mňa jednoduché 
rozhodnutie. Kandidovala som za koalíciu pravicových strán tak, ako vždy 
na poslankyňu MsZ – týmito slovami začínalo moje oslovenie voličov pred 
4 rokmi. Viacerí sa ma pýtali, či uspejem v rôznych žiadostiach, keď pravica 
nie je vo vláde. S niektorými problémami  som počítala, ale určite nie so 
všetkými.  Voličov som si neovplyvňovala ani  miskou gulášu, ani prázdnymi 
sľubmi...

Môj volebný program bol v podstate stručný. Jeho hlavným bodom 
bolo využitie cieľov Operačných programov na roky 2007 – 2013. 
Táto možnosť bola posunutá o rok z dôvodu schvaľovania Národného 
strategického referenčného rámca v Bruseli. Je to dokument, ktorý 
definuje, aké operačné programy môžu samosprávy využiť, jednoducho 
povedané, na čo môžu žiadať financie. Vzhľadom na jeho obsah, ako aj 
štruktúru Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja (ďalej PHSR)  
BBSK, bolo nutné prepracovať aj PHSR nášho mesta, ktorý je nutný pri 
podávaní žiadostí. Urobili sme to vlastnými silami, čím sme ušetrili nemálo 
finančných prostriedkov. Treba dodať, že sme pri tom využili analytickú časť, 
vypracovanú v predošlom období, na tvorbe ktorej sa podieľal nejeden náš 
spoluobčan. Mnohé mestá si ho dali vypracovať za peniaze EÚ, v rámci 
programovacieho obdobia 2004 - 2006. 

Prvé výzvy na podávanie žiadostí boli vyhlásené až v roku 2008. V 
predošlom sme sa mohli uchádzať iba o granty z domácich zdrojov. Počas 
rokov 2007 – 2010 sme podali spolu 65 žiadostí, v ktorých sme uspeli  

38 -krát, v posudzovaní sú ešte 4 projekty a získali sme financie spolu 
vo výške 4.891 tis. eur (147 mil. Sk).

Z realizovaných sú to: Vzdelávanie zamestnancov, Komunitný park 
pri kostole sv. Alžbety, Výmena časti okien na MŠ – Nábrežná, Družobné 
partnerstvá miest, Rekonštrukcia ZŠ J. Zemana, Vozidlo na zber 
separovaného odpadu v regióne N. Baňa, Technika na úpravu biologicky 

(pokračovanie na str. 2)

XIX. ročník 
NOVOBANSKÉHO JARMOKU

Poďakovanie
Na organizovanie Novobanského jarmoku finančnou čiastkou prispeli 

CORTIZO SLOVAKIA, a. s. Nová Baňa, Knaufinsulation, s.r.o. Nová Baňa 
a Všeobecná úverová banka, a.s.. Sponzorom patrí srdečná vďaka.

K dobrej jarmočnej nálade na Novobanskom jarmoku 2010 prispeli  
organizácie, podnikatelia a remeselníci z Novej Bane a širšieho okolia, 
vďaka ktorým nechýbala ani tradičná jarmočná tombola. 

Mesto Nová Baňa ďakuje za hodnotné ceny do tomboly.

(pokračovanie na str. 8)
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(pokračovanie na str. 3)

rozložiteľného odpadu, Elektronizácia MŠ – 
Štúrova, Modernizácia mestského rozhlasu, 
Oprava a údržba vojnových hrobov. Okrem 
toho sme získali opakovane financie na rôzne 
kultúrne a športové podujatia, ako aj na školské 
pomôcky a stravu pre deti zo sociálne slabších 
rodín, podporu menších obecných služieb pre 
nezamestnaných a zostáv detských ihrísk na 
Štúrovej ul. a Pod sekvojou. Každoročne sme 
získali min. 8300 eur (250 tis. Sk) na kultúrne 
podujatia a rozvoj mesta od podnikateľov, firiem 
v meste, ako aj FO, ktorým touto cestou ešte raz 
vyjadrujem úprimnú vďaku za podporu mesta.

Ďalšie schválené projekty, pri ktorých 
ešte prebieha,  niekedy až veľmi zdĺhavá 
administratívna časť, sú: Rekonštrukcia časti 
verejného osvetlenia, Rekonštrukcia centra 
mesta, Kanalizačný zberač Kamenárska ul., 
Nízkoprahové komunitné centrum pre deti a 
mládež,  Živo v Novej Bani, Čistiaca technika 
pozemných komunikácií.

Zo zdrojov mesta, s výnimkou ostatného 
roku sa tiež podarilo veľa: dokončenie 
rekonštrukcie futbalového štadiónu (cca 3,9 mil. 
Sk), výmena okien mestských objektov na Ul. 
osvety (bývalé kiosky), v Dome služieb vrátane 
vchodových zostáv, v budove bývalej „veteriny“ 
na Bernolákovej ul., rekonštrukcia sociálnych 
zariadení v dome smútku, pri obradnej sieni, 
dokončenie 3. etapy   mestského rozhlasu (800 
tis. Sk),  výmena strechy na objekte bývalej 
čakárne na Baníckom nám. (133 tis Sk), oprava 
zatekajúcej strechy MŠ – Štúrova (vyše 500 tis. 
Sk), kúrenie v Radničnej vinárni, teplovod z MsÚ 
do podnikateľského centra, rozšírenie kanalizácie 
Vršky, oprava kanalizácie v „Orgonášovej“ uličke, 
v 4 – etapách na Tajchu, vybudovanie ČOV pod 
Tajchom (viac ako 4 mil. Sk). Zrekonštruovali 
sme nebytové priestory už spomenutej „veteriny“, 
priestory na Cintorínskej ul., opravili sme fasádu 
a vstup do domu smútku. Mesto investovalo aj 
do rekonštrukcie kotolne Pod sekvojou (cca 
1,8 mil Sk) z dôvodu zvýšenia jej výkonu v 
súvislosti s dostavbou bytového domu s 52 
bytovými jednotkami (ktorá bola síce dokončená 
v roku 2007, ale výstavba sa  začala za môjho 
predchodcu), do CVČ, kde bola vymenená 
strešná krytina a opravené sociálne zariadenia, 
ako aj do ďalších školských zariadení, či už do 
ZUŠ, alebo do materských škôl.  

Získanie nových investorov, a tým zvýšenie 
zamestnanosti, bolo, je, a bude podmienené 
aj existenciou voľných priestorov. V záujme 
tohto cieľa bol dokončený a schválený doplnok 
Územného plánu mesta č. 5 Priemyselný 
park (začatý v roku 2003). Tento cieľ ohrozili 
dva faktory. Jedným je hospodárska kríza a 
druhým skutočnosť, že územie Horných lúk 
je v zátopovom území Hrona. Druhý problém 
je možné eliminovať prebudovaním dvoch 
nehradených priepustov pod telesom cesty R1 
na hradené. Rokovania s Národnou  diaľničnou 
spoločnosťou, Ministerstvom dopravy SR 
zastali na polceste, lebo sa už, okrem iného, 
aj „zvolebnievalo“... Pri tvorbe programu sme 
nepočítali ani s krízou, ani so zátopovým 
územím. Keďže iné možnosti na umiestnenie 
investorov v meste nie sú, nebolo možné využiť 
pomoc SARIA, ani čo ponúknuť záujemcom, ani 
prípadné hľadanie investora inou cestou. Urobili 
sme teda iba základný krok,  pred nami sú ďalšie 
a v čase krízy nie práve najľahšie...

Technické služby boli aj budú tiež pod 
drobnohľadom občanov. Ich zastaranú techniku 

postupne obnovujeme, čo má tiež vplyv na 
ich efektívnosť. Zlepšili vzhľad areálu, aj ich 
horného dvora, vytvorili podmienky na dovezenie 
separovaného, ako aj ďalšieho odpadu či už v 
pracovnej dobe ale aj poslednú  sobotu v mesiaci. 
Poslanci schválili plán zimnej údržby , pričom 
bude ešte potrebné doladiť údržbu chodníkov 
– dôvod viacerých sťažností. Zabezpečili 
rozšírenie parkovacích plôch na Štúrovej, 
Školskej a Nábrežnej ulici, opravu miestnych 
komunikácií, na niektorých úsekoch boli pokryté 
celoplošným asfaltovým kobercom (Tajch, 
Banícka, Bukovina, Lietajova, Sadovnícka, časť 
Nábrežná, Pod Gupňou...) a na ďalších vykonali 
väčšie, či menšie opravy, ako aj na spojovacích 
chodníkoch a časti chodníka na Nábrežnej.

Po vrátení cintorína do ich správy, dali do 
poriadku interiér domu smútku, zamestnali 
správcu,  čím sa náklady na  prevádzku zvýšili,  
čo ale  nie je to najdôležitejšie, ak sa  zvýši aj 
spokojnosť občanov.

V tomto období bol spracovaný  nový – 
aktuálny pasport miestnych komunikácií, verejnej 
zelene, cintorína, audit verejného osvetlenia. 
Tým sú už vytvorené podmienky  na zmenu 
príspevkovej organizácie na s.r.o. Komplikované 
účtovanie TS je málo prehľadné, vytvára 
predpoklady na podozrenie z neefektívnosti  
niektorých činností a sťažuje porovnanie 
nákladov za rovnaké služby s iným mestom. 

Po nástupe do funkcie som nerobila žiadne 
výrazné personálne zmeny.  Bola vytvorená nová 
pozícia – projektový manažér. Celkový počet 
zamestnancov sa znížil o 14 ( 1 na mestskej 
polícii, 1 na kultúre, 1 na odd. správy majetku, 
zvyšný  počet tvoria opatrovateľky z dôvodu 
zmeny zákona o opatrovateľskej službe). Na 
zvýšenie zamestnanosti sme využili podporu 
Úradu práce v 2 prípadoch. 

V oblasti kultúry došlo k rozšíreniu aktivít 
v rámci roka. K nim patrí Vítanie leta, Ľadové 
medvede, Poprockfest,  prehliadka heligónkárov 
sa pre veľký záujem rozšírila na dve predstavenia. 
MsZ schválilo Pamätihodnosti mesta, ktoré je 
potrebné doplniť o prírodné pamätihodnosti, ale 
to  bude tiež úlohou pre ďalšie volebné obdobie, 
ako aj ich širšie využitie, na ktorom sa už začali 
prípravné práce. Ďalšou novou aktivitou je Cena 
mesta, oceňovanie učiteľov, v rámci SPOZu je 
možné sobášiť mimo obradnej siene... Zmenou 
prešla aj webová stránka mesta, na ktorej 
bolo zriadené diskusné fórum (chválené aj 
zatracované). Uzavreli sme partnerstvo s mestom 
Mimoň. Zorganizovali sme humanitárne zbierky 
šatstva...  Hodno spomenúť, že v čase konania  
Svetového dňa cestovného ruchu v našom 
meste, boli osadené hnedé tabule označujúce 
pamiatky,  pri vstupe do mesta informačné pylóny 
a slávnostne otvorený portál štôlne Trojkráľová, 
vďaka zanietencom - pri baníckej kaplnke pútače 
a banský vozík...

Nie všetko je ružové, ako sa môže na základe 
predošlých riadkov zdať. Sú tu aj skutočnosti, 
ktoré ma netešia , ktorým sa nedalo zabrániť – 
nemocnica, kúpalisko, sťahovanie pošty. O nich 
už bolo napísané mnoho (zánik malých nemocníc, 
stav kúpaliska a nové zákony, jeho využiteľnosť 
verzus možnosti mesta, v prípade pošty osobné 
záujmy...) Na druhej strane ma teší rozvoj 
podmienok v oblasti cestovného ruchu. Zlepšili a 
rozšírili sa stravovacie i ubytovacie služby, areál 
Tajchu sa zmenil výrazne k lepšiemu. Ale to ani 
zďaleka nestačí, v tejto oblasti je ešte potrebné 
veľa urobiť. Mrzí ma, že poslanci nepodporili 

elektronizáciu samosprávy, no táto výzva bola 
dočasne zrušená, teda je šanca, že budúce 
MsZ to môže  zmeniť. Sľubovala som podporu 
motivácie občanov k separovaniu odpadu. Mesto 
zatiaľ nemá podmienky na množstvový zber, a 
ak by sme ich mali, v tom prípade by sa  u nás 
pravdepodobne zvýšil počet čiernych skládok 
s cieľom „ušetriť“. Po absolvovaní viacerých 
seminárov a stretnutí s inými predstaviteľmi 
samospráv sa črtá forma, ktorá môže viesť 
k želanému cieľu.  To všetko bude môcť 
byť predmetom budúcej úpravy Všeobecne 
záväzného nariadenia (VZN)  o odpadoch. 
Zmeny sa nedajú urobiť tak rýchlo, ako by sme si 
želali. Je potrebné ale uviesť, že sa nám podarilo 
znížiť množstvo ton neseparovaného KO, čiže 
zvýšiť podiel separovaného odpadu, čím sa 
znížili náklady na jeho likvidáciu, no  mesto ešte 
stále dopláca. Zvýšili sme najmä množstvo ton 
BIO odpadu, ktorý nevozíme na skládku, ale 
zužitkujeme ako sa hovorí – doma.

Ďalšou nie menej dôležitou oblasťou bola 
podpora športu v meste. V meste máme mnoho 
športových klubov, ktoré sa venujú mládeži. 
Podporovali sme ich v rámci možností a pri 
porovnávaní s inými samosprávami v ničom 
nezaostávame, práve naopak. V prepočte na 
počet obyvateľov dotujeme v globále šport viac 
ako mnohé samosprávy.  Mesto podporilo šport v 
rokoch 2007-2009 sumami 1,65 mil., 1,84 mil. Sk, 
1,63 mil. Sk, pričom na tento rok je plánovaných 
1.806 tis. Sk, ktoré bude nereálne poskytnúť v 
celej výške z dôvodu zníženého príjmu mesta z 
podielových daní. Šetrenie sa dotýka všetkých 
oblastí, nielen športu.

Mesto tak ako doteraz venovalo pozornosť 
aj sociálnej oblasti, či už formou rôznych úľav, 
príspevkov, alebo formou opatrovateľskej služby, 
na ktorú je v rozpočte mesta vyčlenených 
približne 81 tis. eur (cez 2.400 tis. Sk)

Z výsledkov hospodárenia mesta v rokoch 
2006 – 2009 sa dá veľa vyčítať. Rok 2008 bol 
pre samosprávy najpriaznivejší a vzhľadom na 
očakávané čerpanie finančných prostriedkov 
z fondov EÚ sme v bežnom rozpočte vytvorili 

(dokončenie zo str. 1)
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Primátorka informuje
2. 9. 2010 – účasť na prezentácii novootvoreného zariadenia sociálnych 
služieb Dominik n. o. vo Veľkej Lehote, ktorého priestory spĺňajú 
najprísnejšie európske kritériá
7. 9. 2010 – návšteva elektrárne v Mochovciach a prehliadka reaktorovej 
sály pri príležitosti dokončenia inštalácie tlakovej nádoby reaktora, 
významného míľnika v procese dostavby elektrárne, ktorá je v súlade s 
plánovaným harmonogramom
8. - 10. 9. 2010 - pracovná cesta do Temelínu – južné Čechy
22. 9. 2010 – zasadnutie Mikroregiónu Nová Baňa, za účasti zástupkýň 
roľníckej agentúry ENVIRA n. o., ktoré informovali o svojej činnosti a 
ponúkli spoluprácu a pomoc v oblasti rozvoja cestovného ruchu 
23. 9. 2010 – účasť na stretnutí Medzinárodného klubu v Banskej Štiavnici 
na tému „Manažérska etiketa, protokolárne poradie predstaviteľov SR a 
zasadacie poriadky“
24. - 25. 9. 2010 – novobanský jarmok, prijatie návštevy zástupcov z 
partnerského mesta Mimoň
27. 9. 2010 – školenie ku komunálnym voľbám v Žiari nad  Hronom 
29. 9. 2010 – pracovné rokovanie na Obvodnom pozemkovom úrade v 
Žiari nad Hronom

prebytok 496 050 €, aby bolo možné orientovať sa na plánované kapitálové 
výdavky – spolufinancovanie projektov z fondov EU.

Príjmy z podielových daní, hlavný zdroj mesta, sa v prvom polroku 
2010 dostali na úroveň nižšiu ako boli príjmy v roku 2006.  To znamená, že 
je nevyhnutné šetrenie a minimalizovanie bežných výdavkov, ktoré sa dotkli 
tak úradu, ako aj všetkých organizácií  zriadených mestom. 

To všetko sú veci hmatateľné, či viditeľné, okrem nich MsÚ 
zabezpečoval samosprávne funkcie a prenesený výkon štátnej správy. 
Zvolila som doteraz nepoužívaný spôsob komunikácie v našom meste 
s občanmi formou zhromaždení na rôzne témy, ktorých návštevnosť sa 
postupne zvyšovala. Dúfam, že sa v tomto trende bude pokračovať.

Napriek tomu, že všetky úspešné projekty sa nestihli realizovať do 
konca tohto volebného obdobia, bude sa v nich pokračovať v nasledujúcom 
období. Nepísané pravidlá pri ich zabezpečovaní boli nastavené a bolo ich 
nutné rešpektovať, ak sme chceli uspieť. No aj tak je to zatiaľ najvýhodnejší 
zdroj financií pre samosprávu. Keď programovacie obdobie podpory  z 
EÚ pominie, ďalšou  možnosťou bude úver.  Po prvých skúsenostiach 
s projektmi, s ich vybavovaním, môže stáť za zváženie, či pri určitých 
zámeroch nie je úver pre samosprávy vhodnejší. Pri nich nie je potrebné 
financovať externý manažment, lobing a ďalšie nerefundovateľné náklady 
ako je príprava žiadostí a podobne. Tak to zatiaľ fungovalo pri projektoch z 
fondov EU počas uplynulého obdobia. A ak sa bude dať použiť elektronická 
aukcia aj pri eurofondoch (čo zatiaľ možné nie je), samosprávam  to určite 
pomôže - výrazne. 

Mojou srdcovou záležitosťou bola rekonštrukcia ZŠ a centra mesta. 
Vzhľadom na rozdiel medzi kapacitou školy a skutočným počtom žiakov, 
nebolo možné žiadať toľko financií, aby sme odstránili všetky nedostatky 
budovy postavenej v 70. rokoch minulého storočia s dôslednosťou 
primeranou dobe. Rekonštrukcia centra sa odsunula o rok z dôvodu 
nutnosti (?) opakovania verejného obstarávania dodávateľa, hoci súťaž 
bola urobená rovnakým spôsobom (tou istou osobou) aj pre iné mesto, 
ktoré ju opakovať (nečuduj sa Novobančan, keď ktosi „pomohol“) nemusí... 
Majiteľov obchodov v centre mesta uisťujem, že tento projekt nerieši pešiu 
zónu, ako sa šíri ústnym podaním. Vďaka ďalšiemu úspešnému projektu 
TS dostanú čistiacu techniku, ktorá dúfam prispeje tak k ich efektívnejšej 
práci, ako aj čistote v meste. 

Prácu poslancov nechám na hodnotenie voličom. Dôvody na 
pochvalu niektorých určite sú. Vďaka Ing. Štullerovi sme mali prvýkrát v 
našom meste zriadenú kanceláriu poslanca NR SR, ktorú bude v tomto 
období využívať poslanec z nášho kraja – Jozef Mikuš. Pomohol aj pri 
zabezpečení úspešnosti žiadosti o dotáciu na Ministerstve financií  (jedinej 
úspešnej tohto druhu).  Z toho druhého „súdka“ spomeniem iba niečo - 
neschválenie VZN o nakladaní s majetkom mesta a  Štatútu mesta, ktoré 
bolo potrebné doplniť, resp. zmeniť iba vzhľadom na novely príslušných 
zákonov. Predložené materiály neschválili ani s pozmeňujúcimi návrhmi, 
ani bez nich.  Pravdepodobne to bude patriť k prvým úlohám nového 
zastupiteľstva. Neodhlasovanie zrušenia čestného občianstva Stalina 
v našom meste hovorí tiež jasnou rečou. Hlasy piatich prítomných, čo 
hlasovali za návrh, nestačili na platnosť uznesenia...  K téme prednostu sa 
tiež vracať nebudem. Vox populi, vox Dei. 

Štvorročné obdobie funkcie primátora je naozaj krátke, paleta 
pôsobnosti samosprávy zase široká. Problémov stále pribúda, pribúdajú 
sťažnosti, susedské spory,...čo ma nenapĺňa radosťou. Často si dokážeme 
strpčovať život pre hlúposti... 

Najjednoduchšie je kritizovať prácu zvonku, ja som sa pred 4 rokmi 
odhodlala postaviť problémom zoči – voči, vystavila som sa kritike neraz za 
to, čo nebolo v mojej moci ovplyvniť. Za človeka v poslednom rade hovoria 
skutky. Čerpanie finančných prostriedkov z EF do mestskej pokladnice 
sa v predošlom období nevyužilo vôbec a pracovníci úradu s nimi nemali 
žiadnu skúsenosť,  teda sa učili za pochodu, čo sa nezaobišlo bez chýb. 
A bez peňazí sa rozvíjať nedá.  Štyri roky som nepremrhala a mám dobrý 
pocit z toho, že naše mesto je krajšie, modernejšie a podmienky na život 
v ňom sa zlepšili. Aj napriek našim výrazným úspechom som neraz počula 
neoprávnenú kritiku od tých, ktorí pre rozvoj mesta urobili veľmi málo, len 
striehli na možné chyby . 

Tento rok je aj volebným rokom. Máme za sebou voľby do NR SR,  
referendum a čakajú nás komunálne voľby. Aj keď sa mnohí z nás objavia 
na kandidátkach rôznych politických strán, hnutí alebo budú kandidovať ako 
nezávislí, neživme nevraživosť, nezabúdajme, že sme susedia, priatelia, 
spolužiaci,... a hlavne Novobančania. Ak tú nevraživosť necháme bokom, 
zostane každému viac síl zamerať sa na veci dôležité. Po štvorročnej 
osobnej skúsenosti si veľmi želám, aby sme zabudli na osobné antipatie, 
aby sme si konečne zvolili „neopozičného“ primátora. Veľmi to uľahčí prácu 
jemu, a teda mestu napredovať. Pred nami je posledné obdobie čerpania 

eurofondov, ktoré sa skončí možnosťou podania žiadostí v roku 2013, a 
realizáciou do roku 2015... Bola som príliš veľký optimista, keď som si 
myslela, že dobrý úmysel je viac ako stranícke tričko. To v dnešnej dobe 
absolútne nestačí.  Vypočujú vás, ale to je všetko. Vaša žiadosť zostane 
totálne nepovšimnutá, tak ako viaceré naše. Ak sme v projektoch z fondov 
EU uspeli, bolo to iba vďaka kvalitným projektom, veď predsa aj „opoziční“ 
musia mať nejakú úspešnosť, aby to nebolo až tak do očí bijúce... Ako 
sa zachováme ako voliči? Zvíťazí logika, alebo zostane po „starom“? Ak 
si zvolíme znovu opozičného primátora, budú sa realizovať s najväčšou 
pravdepodobnosťou iba projekty z tohto obdobia. A opäť bude mesto skôr 
neúspešné pri žiadostiach z iných zdrojov, snáď iba s výnimkou žiadostí 
adresovaných VÚC (ktorých rozsah je značne obmedzený), asi tak, ako som 
mala skúsenosť ja. Všetky obce v okolí získali, vďaka kandidátke starostov 
za vtedy vládnu koalíciu, financie na podporu rôznych zámerov a aktivít. My 
nie. Dopustíme, aby sa história opäť zopakovala? Zvážme to s ohľadom na 
možné dôsledky, s plnou vážnosťou a bez emócií. Byť primátorom naozaj 
nie je odmena. 

To čo sa podarilo v tomto období, napriek všetkému, nie je málo. Dosiahli 
sme výsledky, na ktorých sa dá stavať. Sú to úspešné projekty, ktoré sa 
ešte len budú realizovať. Verím, že tí z Vás, čo očakávali moje opätovne 
kandidovanie, mi prepáčia...,mám na to niekoľko dôvodov a uvediem aspoň 
jeden z nich. Je ním predovšetkým  zmarenie začatia a odsúvanie začiatku 
realizácie projektov. Toto sa totiž dá zabezpečiť zo všetkého najľahšie, 
určite ľahšie ako  pomôcť a to bola skutočnosť, s ktorou som nepočítala. 

Záverom chcem úprimne poďakovať všetkým, ktorí prispeli či už 
dobrou radou, alebo konštruktívnou kritikou, pomohli, pričinili sa o 
rozvoj mesta a jeho zveľaďovanie – poslancom, pracovníkom úradu, 
organizáciám zriadených mestom, podnikateľom a firmám, s ktorými mesto 
spolupracovalo, spoločenským organizáciám, inštitúciám... 

Môjmu nástupcovi želám veľa síl, odhodlania a múdrych rozhodnutí.
Mgr. Anna Miháliková, primátorka mesta

(dokončenie zo str. 2)

INZERCIA
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§ POLICAJNÝ ZÁPISNÍK §

V prípade potreby volajte MsP na
tel.: 045/685 63 69, mobil: 0910 110 120.

27. 8. o 03,45 hod. dostala mestská polícia podnet, že na štadióne počuť 
podozrivé zvuky. Zbežnou kontrolou nebolo zaznamenané nič podozrivé, 
ale na druhý deň bolo zistené, že neznámy páchateľ rozpílil celú vývesnú 
tabuľu zhotovenú z hliníkových profi lov. Pôvodne sa nachádzala pri budove, 
smerom na tréningové ihrisko. Jednotlivé jej časti našli mestskí policajti ukryté 
a konárikmi zamaskované v neďalekom kroví. Bolo jasné, že tento novodobý 
prospektor bol pri práci vyrušený a príde si pre svoj lup v najbližšej dobe. 
Vďaka ústretovosti funkcionárov futbalového klubu sa policajti mohli ukryť 
v budove a celú noc hľadieť neúnavne do tmy, len aby páchateľ neunikol. 
Bolo už nadránom 28. 8., keď sa v priestore mihol nejaký tieň ale neboli si 
celkom istí, tak čakali ďalej. Po chvíli sa opäť objavil tieň na mieste, kde boli 
hliníkové profi ly uschované. To už videli, že muž so šiltovou čiapkou si ich 
zobral a odchádzal smerom k bráne. Tichučko vyšli z budovy práve vtedy, keď 
sa tento vracal k svojmu uschovanému zdroju zisku, aby si odniesol ďalšiu 
várku. Rázne, ako sa na políciu patrí, ho oslovili, ale neznámy sa rozbehol 
ako o život smerom k tréningovému ihrisku. Nepomáhali výzvy ani výkriky, 
že to je polícia, aby sa zastavil. Len utekal a utekal. Na jeho nešťastie na 
ihriská za iným účelom asi nechodil, lebo s kondíciou na tom nebol najlepšie. 
Jednému z policajtov sa ho podarilo dohoniť a už sa aj váľali po mokrej tráve. 
Druhý ihneď priskočil na pomoc a za okamžik bol, nazvime ho už podozrivý, 
s putami na rukách. Vo svite mesiaca zbadali, že tento pán im nie je celkom 
neznámy. Oblečený v maskáčoch a s pracovnými rukavicami na rukách aj po 
predvedení na pracovisko mestskej polície stále tvrdil, že vraj sa tam bol iba 
prejsť. Čo na tom, že bolo 04,45 hod.? A prečo utekal? No predsa preto, lebo 
sa, podľa jeho tvrdenia, policajtov zľakol. Ďalšími opatreniami bolo zistené, 
že svoje vozidlo mal zaparkované až nad baníckou kaplnkou a v jeho kufri sa 
nachádzali nástroje, samozrejme náhodou, využiteľné na podobnú činnosť. 
Hliníkové profi ly boli z úkrytu prenášané k vstupnej bráne, kde si ich podozrivý 
ukladal do trávy. Odtiaľ si ich pravdepodobne plánoval odviesť na vozidle. 
Pretože vzniklo dôvodné podozrenie, že v tomto prípade mohlo ísť o trestný 
čin, bola vec odovzdaná na ďalšie konanie Policajnému zboru.

31. 8. bola hliadka privolaná podvečer na Nábrežnú ul., do miestneho 
reštauračného zariadenia. Malo ísť o krádež mobilu. Keď tam dorazili, pri pulte 
ich čakal poškodený tvrdiac, že jeho nedávny spolubesedujúci mu zobral zo 
stola mobil. Ukázal pri tom na neďaleko sediaceho kamaráta. Ten sa ohradil, 
že žiadny mobil na stole nebol a že ho musel niekde stratiť. Žalobca sa ale 
nedal odradiť. Tvrdošijne trval na krádeži s tým, že podozrivý má predmetný 
mobil ukrytý v nohaviciach. Keď sa tento postavil, skutočne mali jeho nohavice 
v háklivých partiách zvláštny hranatý odtlačok. Policajti zostali na chvíľu v 
rozpakoch. Na výzvu, aby vyložil veci z vrecák nereagoval a osobnú prehliadku 
mu urobiť nemohli. Zostávalo privolať na pomoc príslušníkov OOPZ, ktorí majú 
širšie právomoci. Za ich pomoci bolo potom zistené, že podozrivý v nohaviciach 
hľadaný mobil nemal. Mal ho schovaný až v slipoch, pekne vypnutý, aby sa 
nedal prezvoniť. 

21. 9. sa musela hliadka postarať o miestneho občana, ktorý „oddychoval“ 
na Ul. A. Kmeťa. Našli ho ležať na boku, hlava opretá o múrik, nohy vystrčené 
do cesty a strnulý pohľad venovaný neznámym diaľkam. Vyzeral akoby spal 
s otvorenými očami. Keď ho oslovili, tak zareagoval, čo bolo dobré znamenie. 
Vraj tam oddychuje, lebo ho v pohostinstve okradla novobanská mafi a a 
mestská polícia by sa o ňu mala postarať a jemu dať pokoj. Pomohli mu na 
nohy a on sa síce tackajúc, ale odhodlane pustil smerom domov. No neprešiel 
ďaleko. Hlas v telefóne upozornil, že neznámy muž leží na Mierovej ul. Ako 
ukázala kontrola, bol to opäť on a opäť s vystrčenými nohami do vozovky. 
To už sa policajti rozhodli odviesť ho domov skôr, než dostane do nešťastia 
nejakého vodiča. Unavený pán veľmi neprotestoval, len tá replika s mafi ou sa 
zopakovala.

  
Oznamujeme občanom, že najbližší ZBER 

OBJEMOVÝCH KOMUNÁLNYCH ODPADOV (OO) 
bude vykonaný na budúci týždeň V PONDELOK A UTOROK 25. A 26. 
OKTÓBRA 2010 poskytovateľom zabezpečujúcim zber komunálnych 

odpadov priebežným zberom po jednotlivých uliciach. 
Upozorňujeme, že pôvodca je povinný odpad vyložiť 
na verejne prístupné miesto pred nehnuteľnosť v jeho 
vlastníctve, resp. na najbližšie verejne prístupné miesto 
od jeho nehnuteľnosti vedľa miestnej komunikácie alebo 
štátnej cesty tak, aby odpad neobmedzoval premávku 
na ceste. V prípade objemnejšieho nábytku je potrebné 
tento podľa možnosti rozbiť na menšie kusy – dosky, 
dielce.

V tom istom termíne môžu občania odovzdať 
aj drobné stavebné odpady (DSO). Dôrazne však upozorňujeme, že 
zber DSO bude vykonávaný len na základe evidencie spracovanej 
Mestským úradom Nová Baňa. Záujemcovia môžu nahlásiť potrebu 
odvozu DSO osobne alebo telefonicky na číslo 6857 203 na Mestskom 
úrade, oddelení výstavby a životného prostredia najneskôr v pondelok 25. 
10. 2010 do 8,00 hod.. DSO bude odobratý len v tom prípade, že odpad 
zodpovedá defi nícii DSO podľa platného VZN. 

Bude sa jednať o odpad zo stavebných úprav, udržiavacích prác a 
drobných stavieb realizovaných fyzickými osobami, na vykonanie ktorých 
sa nevyžaduje stavebné povolenie a postačuje ohlásenie stavebnému 
úradu, alebo pri ktorých nie je potrebné ani ohlásenie stavebnému úradu, v 
rozsahu do 1 m³ ročne, resp. do 300 kg od jednej fyzickej osoby.

Pri zbere OO a DSO bude zároveň vykonávaný zber nebezpečných 
zložiek komunáloch odpadov (elektroodpady - staré akumulátory, 
chladničky, počítače, ropné oleje, farby, žiarivky,...). Pri vyložení 
týchto odpadov na najbližšie verejne prístupné miesto nachádzajúce sa 
vedľa miestnej komunikácie alebo štátnej cesty je potrebné dbať na to, 
aby nedošlo k znečisteniu životného prostredia napr. vyliatím do pôdy, do 
vodného toku a p.. Tekuté alebo sypké odpady je 
potrebné vyložiť v primerane uzavretých nádobách, 
ktoré budú odobraté spolu s odpadom.

Odpady musia byť vyložené v pondelok ráno 
najneskôr do 7,00 hod. 

Zároveň oznamujeme, že V STREDU 27. 
OKTÓBRA 2010 sa uskutoční aj ZBER BIOLOGICKY 
ROZLOŽITEĽNÉHO KOMUNÁLNEHO ODPADU 
(BRKO) – najmä konárov po jesennom reze 
ovocných stromov. Záujemcovia musia nahlásiť 
potrebu odvozu tohto odpadu osobne alebo telefonicky na číslo 6857 203 
na Mestskom úrade, oddelení výstavby a životného prostredia najneskôr 
v stredu do 8,00 hod.. BRKO je potrebné taktiež vyložiť pred svoju 
nehnuteľnosť za obvyklých podmienok najneskôr v stredu ráno do 7,00 hod. 

Odpady vyložené po prejazde zberného vozidla nebudú dodatočne 
odobraté !!!

Bližšie informácie Mestský úrad, odd. výstavby a životného prostredia 
(tel.: 6857 203) 

 OVŽP

INZERCIA
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Celkový počet oprávnených 
občanov 1176 1521 1511 1073 314 457 6052

Percento účasti 24,9% 25,6% 23,9% 24,8% 17,8% 20,8% 24,1%
Počet platných hlasovacích lístkov 292 387 360 266 55 95 1455

Otázka č. 1             ÁNO 244 336 315 234 50 80 1259
                                 NIE 36 42 41 28 5 11 163
Otázka č. 2             ÁNO          280 375 350 262 54 84 1405
                                 NIE 7 3 5 3 1 6 25
Otázka č. 3             ÁNO 266 363 341 250 54 89 1363
                                 NIE 15 15 16 9 1 4 60
Otázka č. 4             ÁNO 258 353 330 240 51 81 1313
                                 NIE 23 18 18 13 2 9 83
Otázka č. 5            ÁNO 203 295 281 198 39 64 1080
                                 NIE 68 68 57 57 13 24 287
Otázka č. 6             ÁNO       212 305 265 198 44 64 1088
                                 NIE             44 39 53 32 8 16 192
Súčet 1656 2212 2072 1524 322 532 8318

V Novej Bani dňa 18. septembra 2010

9556266

Prehľad odovzdaných platných hlasov 

Okrsok č. 5 
Bukovina

Mesto             
Nová Baňa

Okrsok č. 1        
ZUŠ

Okrsok č. 2      
MŠ Štúrova

Okrsok č. 3       
Kino

Okrsok č. 4 
MŠ Nábrežná

Výsledky hlasovania              
v REFERENDE 2010              
18. septembra 2010

390293Počet zúčastnených oprávnených 
občanov 1461

Okrsok č. 6       
MŠ Kolibská

361

Výsledky hlasovania v REFERENDE 2010 
18. septembra 2010

POZOR! 
POVINNÁ 

DERATIZÁCIA!  
TERMÍN DO

 31. 10. 2010
Mesto Nová 

Baňa nariaďuje 
v súlade 
u s t a n o v e n i a m i 
platného Všeobecne záväzného 
nariadenia (VZN) č. 16/2009 zo 
dňa 16. 12. 2009 o vykonávaní 
dezinfekcie a regulácii živočíšnych 
škodcov vykonať na území mesta 
Nová Baňa v termíne od 11. 10. 
2010 do 31. 10. 2010 celoplošnú 
celomestskú deratizáciu 
(reguláciu živočíšnych 
škodcov). Podrobnosti o spôsobe 
deratizácie nájdete na úradných 
tabuliach Mesta Nová Baňa, príp. 
na Mestskom úrade v Novej Bani, 
oddelení výstavby a životného 
prostredia.

Celoplošný výkon deratizácie 
má zabezpečiť likvidáciu škodcov 
na čo najväčšom území a má 
zabrániť migrácii škodcov z 
ošetrených objektov do objektov, 
ktoré neboli ošetrené prípravkami 
proti škodcom, určenými na tento 
účel.

Upozorňujeme, že 
vykonanie deratizácie 
preukazujú fyzické osoby - 
podnikatelia a právnické osoby 
potvrdením, ktorého kópiu 
zašlú na Mestský úrad v Novej 
Bani. Originál si ponechajú 
pre prípad kontroly. Potvrdenie 
vydáva firma vykonávajúca 
deratizáciu. V prípade, že 
podnikatelia si vykonajú 
deratizáciu svojpomocne, 
predložia na Mestský úrad v 
Novej Bani čestné prehlásenie 
doložené pokladničným blokom 
z predajne s uvedeným názvom 
prípravku, ktorý bol na tento 
účel použitý.

Fyzické osoby - občania, sú 
povinní vykonať si deratizáciu 
prostredníctvom oprávnenej 
osoby alebo svojpomocne najmä 
v pivničných priestoroch a 
pri chovoch hospodárskych 
zvierat. Tí nemusia zasielať 
potvrdenie o jej vykonaní, sú však 
povinní predložiť ho kontrolným 
orgánom na základe výzvy.

V prípade občanov 
nesplnenie tejto povinnosti sa 
bude posudzovať ako priestupok, 
za ktorý je možné uložiť pokutu do 
výšky 33 eur. 

V prípade fyzických osôb – 
podnikajúcich podľa osobitných 
predpisov a právnických osôb 
za nesplnenie tejto povinnosti 
vyplývajúcej z VZN môže 
primátorka mesta Nová Baňa 
udeliť pokutu do výšky 6638 eur.

OVŽP

TS  INFORMUJÚ
Technické služby mesta Nová Baňa sa na základe uznesenia Mestského 

zastupiteľstva číslo 118/2009 zo dňa 16. 12. 2009 stali s účinnosťou od 
1. 1. 2010 prevádzkovateľom pohrebiska v Novej Bani. Následne bol 
vypracovaný a schválený nový prevádzkový poriadok pohrebiska a domu 
smútku, ktorého súčasťou je i cenník nájmu hrobového miesta a služieb 
poskytovaných prevádzkovateľom pohrebiska ako aj  prevádzková doba. 
Prevádzkový poriadok je pre verejnosť dostupný na internetovej stránke 
mesta a v priestore pohrebiska je vyvesený v informačnej vitríne na čelnej 
stene domu smútku.

Týmto Vás chceme zároveň upovedomiť, že Technické služby v 
priestore domu smútku a to v kancelárii správcu cintorína, uzatvárajú od 
1. 1. 2010 i nájomné zmluvy na hrobové miesta a vyberajú poplatky za 
hrobové miesta a to v pracovné dni v čase od 7.oo hod. do 15.oo hod.

Bližšie informácie môžete získať u správcu cintorína osobne, alebo 
telefonicky na č. t. 0905 532 258. 

Mesto Nová Baňa v poslednej dobe investovalo nemalé prostriedky 
na opravy a údržbu domu smútku (nové prístrešky nad vstupmi, osvetlenie 
interiéru, nátery stien a z časti i stropu, rekonštrukcia chladiaceho 
zariadenia, výmena rozbitého skla na katafalku, nové čierne súkno a 
celkové vyčistenie domu smútku, rekonštrukcia oplotenia zo strany ul. 
Dodekovej, oprava piliera pri vstupnej bráne, výruby suchých stromov a 
celková údržba verejnej zelene v cintoríne, zakúpenie novej pitnej fontánky, 
asfaltové vysprávky komunikácií v cintoríne). Vzhľadom na mimoriadne 
mokrý rok je potrebné aj častejšie kosenie. Krádeže a prejavy vandalizmu, 
aj keď nie vo veľkom rozsahu, nie sú ničím novým ani na našom pohrebisku. 
K tomuto dopomáhala aj skutočnosť, že  pohrebisko má tri vstupy, ktoré boli 
nepretržite otvorené 24 hodín denne a tak slúžilo ako miestna komunikácia, 
ktorou si miestni občania skracovali svoju cestu v smere do centra mesta 
a späť. Čo však je horšie, že niektorí naši spoluobčania si toto pietne 
miesto pletú so skládkou odpadu a do veľkoobjemových kontajnerov 
umiestnených v areáli pohrebiska  po pracovnej dobe  donášajú všetko,  
čoho sa potrebujú doma zbaviť, a to od odpadu zo záhrad, stavebný odpad, 
zariaďovacie predmety, domáce spotrebiče, kočíky až po nebezpečné 
odpady. Sme preto nútení, a to aj vzhľadom na ochranu  majetku nás 
všetkých, pristúpiť k určitým opatreniam. Uzamkli sme malú bránku v 
pravom hornom rohu pohrebiska. Vstupnú bránku pri vedľajšom vjazde z 
ul. Dodeková budeme otvárať v pracovné dni od 7.00 do 15.00 hod. Bránka 
pri hlavnom vchode na pohrebisko z ul. Kalvárskej je otvorená každý deň od 
7.00 do 21.00 hod. Veľké brány  pre vjazd motorových vozidiel  sa otvárajú 
správcom pohrebiska, v odôvodnených prípadoch, v zmysle schváleného 
prevádzkového poriadku. 

Vážení občania veríme, že vzhľadom na uvedené skutočnosti pochopíte 
nutnosť prijatých opatrení. 

 EP

Risk nie je zisk, 
alebo umenie 

požičiavať
V 60-

tych rokoch 
m i n u l é h o 
storočia som 
p r a c o v a l 
na stavbe 
sklárne v 
Železnom Brode v Čechách. Z 
práce sme odchádzali na ubytovňu 
rovnou ulicou. Na konci nej bol 
hotel s reštauráciou. Parta murárov 
a „šichníkov“ sa tu zastavila a 
chystali sa vojsť dnu. Jeden v 
montérkach prišiel ku mne a hoci 
sme dosiaľ spolu nehovorili a nič 
som o ňom nevedel, chcel si odo 
mňa požičať peniaze. Chvíľu trvalo 
čo som sa rozhodoval a tak sa 
pobral za svojimi.

Povyše mesta pracovali 
cestári z poľskej firmy a niektorý 
z nich nemal naše peniaze. Mladé 
mamičky z D. d. na Slovensku majú 
primát v požičiavaní. Dôverčivý 
veriteľ sa načaká, kým mu peniaze 
vrátia. Ak sa aj dohodnú na termíne 
splátky, vynaliezavé dlžníčky 
si nájdu výhovorku, a tak sa to 
posúva, a veriteľ je v pomykove. 
Veriteľ je šokovaný aj tým, že 
dlžníčka pôžičku neodpracuje, 
hoci bývajú aj pekné slnečné dni. 
Na pracovisko nepríde a veriteľ 
ju nevie vylákať z obydlia. Veriteľ 
je nemilo prekvapený aj tým, že 
dlžníčka prichádza za ním a žiada 
ďalší úver, akoby sa nechumelilo.

IVM
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Pohľady do minulosti novobanských 
trhov a jarmokov

Významným trhovým centrom stredovekého 
Pohronia bol Hronský Beňadik, ktorý vďaka 
výhodnej polohe na križovatke obchodných ciest 
v blízkosti kláštora, dostal jarmočné privilégium 
už v roku 1347. 

V období medzi polovicou 14. a polovicou 
15.storočia dosiahlo i slobodné kráľovské a 
banské mesto Nová Baňa zlatý vek svojho 

rozvoja, vďaka rýchlemu rozmachu banskej ťažby. Priaznivá hospodárska 
situácia vplývala aj na čulý rozvoj obchodných vzťahov, keďže baníci 
potrebovali širšie hospodárske zázemie a zásobovanie potravinami a 
remeselnými výrobkami. 

Poľnohospodárske zázemie stredoslovenských banských miest 
nestačilo na zabezpečenie 
dostatku potravín, panovník 
Žigmund Luxemburský ich 
oslobodil v rokoch 1425 a 1432 
aj od platenia mýtnych poplatkov. 
Výslovne pritom zdôraznil, že od 
obchodníkov, ktorí vezú potraviny 
a ostatný tovar do banských miest, 
nie je dovolené vyberať žiadne 
poplatky.

K prosperite nepochybne 
prispelo aj jarmočné privilégium 

cisára Žigmunda, vydané v deň sv. Ondreja v roku 1434 na žiadosť 
novobanského richtára a mestskej rady. Týmto privilégiom povolil konať v 
meste dva jarmoky ročne – na deň Nanebovstúpenia Pána a na Martina, 
ako aj po 14 dní pred a 14 dní po týchto dvoch termínoch. Súčasne povolil 
v meste aj trh každú sobotu. 

V chaotickom období bojov o uhorský trón po smrti Albrechta 
Habsburského v roku 1439 – 1457, 
kedy Nová Baňa verne stála na 
strane jeho vdovy Alžbety a jej syna 
Ladislava V. (Pohrobka) bolo mesto 
mnohokrát vystavené pustošeniu 
zo strany vonkajších nepriateľov, 
ohrozovali ho však aj susedia. Známa 
je sťažnosť radného Mikuláša z 
Novej Bane, štiavnického notára 
Jána a radného z Pukanca, ktorí sa 
Ladislavovi Pohrobkovi sťažovali na 
poddaných Breznického hradu, že 
okrádali kupcov, vezúcich potraviny a tovar do banských miest.

Keď na trón nastúpil Matej Korvín, snažil sa povzniesť slobodné 
kráľovské mestá, pretože predstavovali pre neho protiváhu a oporu proti 
uhorským magnátom a šľachte. Na hospodársky rozvoj Novej Bane mal 
v roku 1466 kladný vplyv jeho zákaz Tekovskej stolici vyberať akékoľvek 

poplatky na Brehoch, ktoré s mestom 
tvorili správnu jednotku a boli 
oslobodené od daní. V roku 
1470 oslobodil banské mestá 
od mýtnych poplatkov, ktoré boli 
brzdou v ich ekonomike a aj od 
platenia tribútu. Odrazom priazne 
panovníka Mateja Korvína k nášmu 
mestu je havran so zlatou obrúčkou,  
ktorého venoval do nášho pôvodného erbu.

V nepokojných časoch tureckých vojen 
a stavovských povstaní, ktoré negatívne 
vplývali na hospodárstvo a obchod banských 
miest, bola blízkosť slovensko-tureckého 
pohraničia i častá prítomnosť vojsk faktorom 
znemožňujúcim obchod a brzdiacim dovoz 

surovín pre baníctvo a potravín pre obyvateľstvo. Zásobovanie bolo 
sťažené aj rôznymi nekalými praktikami priekupníkov, ktorí skupovali 
potraviny a rôzny tovar a na jarmokoch v banských mestách ho potom 
predávali za nehorázne premrštené ceny. Ani panovníkove zásahy a 
zákazy namierené proti predkupovaniu potravín nemali v tejto dobe žiadnu 
účinnosť. Po skončení tureckých vojen a stavovských povstaní sa postupne 
opäť začali vzmáhať remeslá, avšak príjmy remeselníkov boli také nízke a 
kúpyschopnosť ľudí taká malá, že boli nútení navštevovať nielen okolité 

trhy, ale snažili sa predať výrobky až v 
južných oblastiach Uhorska, alebo ho tam 
vymieňali za poživeň – obilie, kukuricu... 
Na miestnych trhoch bol malý dopyt, na 
okolitých trhoch zas predaj sťažovala 
značná neistota na cestách, svojvoľné 
vyberanie mýta, takže remeselníci boli pri 
prevoze tovaru neraz poškodzovaní. Mnohí 
si nemohli dovoliť tovarišov, mnohí boli 
dokonca nútení zanechať remeslo.

V 18. storočí sa okrem týždenných 
sobotných trhov ročne konávalo v Novej 
Bani 5 jarmokov: v nedeľu po Troch 
kráľoch, na Vstúpenie, naJána Krstiteľa, 

na sviatok Narodenia Panny Márie a na Alžbetu. Poplatky sa pôvodne 
vyberali len na trhoch. Uhorská komora však na návrh komorského grófa 
v roku 1763 nariadila vyberať poplatky aj na jarmokoch, kde sa schádzalo 
veľké množstvo obchodníkov i remeselníkov.  Mesto dávalo do prenájmu aj 
jarmočné mýto, z čoho malo ročný príjem vo výške 12 - 20 zlatých.

Koncom 18. storočia sa veľký nedostatok obilnín prejavil aj na trhu v 
Novej Bani. Správa mestskej tržnice 
podala sťažnosť mestskej rade, že 
roľníci nepredávali obilie na trhu, 
lebo kupci prichádzali za nimi domov 
a odkupovali za vysoké ceny. 

Podiel na zbedačovaní 
obyvateľov mesta mali začiatkom 19. 
storočia aj židovskí obchodníci, ktorí 
na trhoch v Hronskom Beňadiku a v 
Novej Bani lacno skúpili všetko obilie 
a potom ho predávali za vyššie ceny. 
Miestodržiteľská rada poverila v roku 
1816 Tekovskú stolicu aby dodržiavala jej nariadenie z roku 1797 a v jeho 
zmysle nepúšťala židov do banských miest a aby sa k nim nepribližovali do 
vzdialenosti 7 míľ ( 14 km).

Na prelome 19. a 20. storočia bola Nová Baňa medzi kupcami v širokom 
okolí známa jarmokmi na hovädzí dobytok. Pre lepšiu predstavu – podľa 
údajov z roku 1908 sem prihnali 2600 ks. hovädzieho dobytka, z ktorého 
sa predalo 2150 ks. Z dovezených 1720 ošípaných, koní a kôz sa predalo 
1340, z čoho bolo 45 koní.  

Z roku 1927 sa zachoval zoznam trhových poplatkov, ktoré obec 
stanovila nasledovne: 

Za jeden kus rožného statku, alebo iného domáceho štvornohého 
zvieraťa 1 Kč, za jahnence, kozlence a mladé prasce 0,50 Kč, za diviaka 
a jeleňa 0,20 Kč, za srnca a srnu 0,50 Kč, za zajaca 0,40 Kč, za jeden 
kôš rýb 0,50 Kč, za jeden liter mlieka, kilogram masla 0,20 Kč, za liter 
smotany, kilogram tvarohu, či syra 0,10 Kč, za med vosk a olej 0,80 Kč, 

za tie isté produkty dovezené vozom 2 Kč, za 
ovocie, melóny, kapustu, kŕmnu repu, tekvicu 

a inú zeleninu 0,50 Kč, za ten istý tovar 
dovezený jednozápražným vozom 1 Kč, 
dvojzápražným 2 Kč, za strukoviny, hrach 
fazuľu šošovicu 2 Kč, za obilie dopravené 
ľudskou silou, alebo vozom 2 Kč, 

pečienkári a pečivári platili 2 Kč, hrnčiari za 
tovar dopravený osobne 1 Kč, za dovezený 

vozom 1,50 Kč, predavači slaniny, sena, vápna, 
koží, remeňa, kolomaže, dosiek, palivového dreva ak 

mali dva vozy 2 Kč, košikári platili 0,50 Kč, podomoví kupci s plátnom, 
súknom, bielizňou, porcelánom a pod. zas platili po 1 Kč za zápražný 
dobytok, ktorý tovar doviezol, za vola 1 Kč, za mulicu, či somára 0,50 Kč. 

Tento zoznam okrem výšky poplatkov nám vlastne prezrádza aj celý 
široký sortiment tovaru, dovážaného na novobanský trh. Poplatky platili iba 
kupci, prichádzajúci zvonka, miestni predavači boli od poplatkov oslobodení.

Trhy ostali zachované aj v dobách socializmu, kedy sa predávali 
„roľnícke prebytky“, ale k oživeniu jarmočnej tradície v súčasnej Novej Bani 
došlo dva roky po nežnej revolúcii a v roku 2010 počítame už devätnásty 
ročník.

V archíve Pohronského múzea sa zachovali fotografie, zachytávajúce 
trhy na námestí v období medzi dvoma svetovými vojnami. Ich 
neopakovateľné čaro ponúkame pri tejto príležitosti našim čitateľom.

Pracovníci Pohronského múzea
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Zhovárame sa s M. Žňavovou,
 dirigentkou nového speváckeho zboru

Neváhajte, príďte medzi nás!
Od apríla tohto roku pracuje v našom 

meste miešaný spevácky zbor pri MsÚ 
OKI Nová Baňa.  Jeho zakladateľkou a 
dirigentkou je Margaréta Žňavová.  Požiadali 
sme ju o rozhovor, v ktorom možno aj vás 
inšpiruje, aby ste sa pridali k Novobančanom, 
pre ktorých je spev zmysluplným vyplnením 
voľného času. 

- Keďže nie ste Novobančanka, 
prezraďte na úvod nášho rozhovoru niečo 
o sebe? Čo vás nasmerovalo do Novej 
Bane?

Pochádzam z Banskej Bystrice a cesta 
do Novej Bane bola veru poriadne kľukatá... 

Profesiu dirigentky som vyštudovala v Bratislave, kde som náhodou stretla 
aj svojho manžela, vtedy žijúceho v Londýne. Po skončení štúdií som 
odišla za ním do Anglicka a tam sme spolu pobudli ešte rok. K rozhodnutiu 
vrátiť sa na Slovensko nás inšpirovala najmä naša očakávaná dcéra. A 
tak sme sa pred rokom vrátili do manželovho rodného domu na Bukovine.

- Ako sa vám páči v našom meste, zvykli ste si už na nové 
bydlisko?

Nezáleží mi na tom, v ktorom kúte sveta mám príbytok. Som doma 
tam, kde je moja rodina. No musím priznať, že po skúsenostiach s 
Londýnom je nekonečný bukovinský pokoj na nezaplatenie..

- Prečo ste sa rozhodli založiť spevácky zbor v našom meste?
Mám to šťastie, že moja profesia je zároveň mojím koníčkom, bez 

ktorého si viem len veľmi ťažko predstaviť svoj život. Zo strany mesta som 
sa stretla s pochopením a tak sa myšlienka stala  skutočnosťou. 

- Aký repertoár ste zvolili na začiatku? 
Repertoár vždy závisí od typu pripravovaného koncertu. V našom 

prípade to bude vianočný koncert, ktorého program pozostáva prevažne 
zo známych, či menej známych kolied upravených pre zbor. 

- Aké sú vaše plány so zborom?
Ťažko hovoriť o konkrétnych plánoch pri tak mladom vokálnom telese. 

V každom prípade by som si priala, aby sme mohli  uskutočniť aspoň 2-3 
vystúpenia ročne, či už v Novej Bani alebo v iných slovenských mestách, 
pri najrôznejších kultúrnych podujatiach.

- Čo by ste odkázali tým, ktorí ešte stále váhajú a nenašli odvahu 
prísť medzi nás?

Spevácky zbor je ideálna príležitosť spojiť príjemné s užitočným. 
Zapadnúť do kolektívu príjemných ľudí, ktorých navyše niečo spája. 
Zužitkovať talent a tak spríjemniť život aj svojmu okoliu. Zároveň si aspoň 
raz za týždeň odpočinúť od dnešného hektického života.

Veľmi by ma mrzelo, ak by niekoho odradila obava z toho, že nemá 
hudobné vzdelanie, alebo presvedčenie že nemá dostatočne kvalitný 
hlas. Ako sa hovorí, začíname úplne od piky, čo sa týka hlasovej výchovy, 
repertoáru i samotného spievania v kolektíve. Som presvedčená, že naše 
mesto ukrýva množstvo skrytých talentov, ktoré by bola škoda zakopať.

-vap-

PRE NÁS JE ROZHODUJÚCA 
SPOKOJNOSŤ DETÍ

Začiatkom budúceho roka si Detská organizácia Fénix pripomenie 
dvadsiate výročie svojho vzniku. V regióne bývalého žiarskeho okresu 
bola založená Územná správna rada DO Fénix v druhej polovici 1991 
v Banskej Štiavnici. Po reorganizácii miestnej štátnej správy a vzniku 
nových okresov, vznikli nové ÚSpR  Fénix v Novej Bani a Kremnici. Vo 
vedení novobanskej ÚSpR boli niekoľko rokov aj pracovníčky Centra 
voľného času Mgr. B. Klimková a Eva Kráľová a spolupráca pokračovala 
aj po nástupe PaedDr. Šušku do funkcie riaditeľa CVČ. Spoločne sme 
usporiadali predveľkonočné a predvianočné podujatia s ľudovými 
výrobcami, ktoré boli zamerané najmä pre deti. Táto spolupráca zanikla 
nie vinou vedenia ÚSpR Fénix, ale preto, že CVČ podujatia začalo 
organizovať s oddelením kultúry pri MsÚ. Sme radi, že dobrá spolupráca 
stále pretrváva s Detským domovom v Novej Bani, z ktorého deti sú 
stálymi účastníkmi našich podujatí. ÚSpR Fénix sa od svojho pôsobenia 
zameriava na podujatia vlastivedno- turistického charakteru, o ktoré majú 
deti najväčší  záujem. Prostredníctvom týchto podujatí mali možnosť 
deti spoznať prírodné krásy a historické zaujímavosti Slovenska od 
Tatier až po Dunaj. Program týchto podujatí je dôkladne pripravený, v 
ich závere takmer nikdy nechýba návšteva termálnych kúpalísk alebo 
krytých bazénov. Potešiteľné je, že o tieto podujatia majú záujem rodičia, 
ale aj pedagógovia, prípadne občania Novej Bane. V minulosti ÚSpR 
pripravovala aj letné prázdninové tábory doma a v zahraničí. Nepriaznivá 
situácia v rodinách poznačila aj túto oblasť, a tak v ostatných rokoch 
potrebný počet účastníkov sa nepodarilo naplniť. S finančnou situáciou 
zápasí neustále aj ÚSpR Fénix a nejedno podutie sa musí finančne 
zálohovať z vlastných peňazí členov vedenia. Nakoľko v rozpočte 
nefigurujú žiadne poplatky za prenájmy, za elektrickú energiu, tobôž už 
nie za odmeny či plat niektorého z členov ÚSpR, ešte stále sa nájdu 
sponzori, ktorí prispejú aspoň skromnými vecnými odmenami, či iným 
spôsobom, a podujatia Fénixu sa môžu realizovať. Medzi takýchto stálych 
sponzorov patrí prepravca P. Štrba a COOP Jednota v Žarnovici. Sme radi, 
že sa nám podarilo na vrchole Vojšína inštalovať za spolupráce ďalších 
organizácií, najmä vďaka kamenárovi Štefanovi Wofovi - Slameníkovi aj 
odhaliť pamätník venovaný polytechnikovi S. Mikovínimu. Na turistickej 
chate na Chotári sme odhalili pamätnú tabuľu pri príležitosti výročia jej 
postavenia. Vďaka sponzorovi Jozefovi Adamcovi.Sme radi, že sa nám 
podarilo zahájiť turistický výstup na počesť nestora novobanskej turistiky 
Fr. Viciana. Že na spomínaných aktivitách nespolupracovali tí, ktorým by 
to či už z hľadiska pracovného, či morálneho najviac prislúchalo, nie je 
naša chyba. Sme radi, že o naše podujatia majú záujem deti, že pribúdajú 
na nich rodičia a pedagógovia. A preto si myslíme, že právo hodnotiť tieto 
podujatia majú len a len oni a nie ľudia, ktorí sa na nich nikdy nezúčastnili 
a nie sú ochotní alebo schopní čosi podobné v meste pripraviť.

Za vedenie Územnej správnej rady DO Fénix v Novej Bani: 
Mgr. H. Orgonášová, Ľ. Zimermanová , Z. Rusňáková a J. Rusňák
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XIX. ročník NOVOBANSKÉHO JARMOKU

Aj tento rok mali možnosť stovky návštevníkov obdivovať šikovnosť 
Novobančanov, ktorí vyzdobili oltáre vo farskom kostole nádhernými 
obrazmi z plodov zeme a poďakovali za tohtoročnú úrodu.          -mt-
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Tvorili pre radosť a potešenie
Tkanie, plstenie, paličkovanie, 

pletenie košíkov z pedigu 
(ratanové vlákno), práca s hlinou, 
drôtom a slaným cestom, všetky 
tieto techniky si v rámci workshopu 
remeselných prác v stredu, 29. 
septembra vyskúšali žiaci a mladí 
ľudia s viacnásobným postihnutím 
vo veku od 5 do 25 rokov. Boli 
to žiaci Odborného učilišťa pre 
žiakov s telesným postihnutím, 
Praktickej školy a Špeciálnej 
základnej  školy pre žiakov s 
telesným postihnutím v Novej Bani. Workshop organizovala škola v rámci 
projektu  Spoločne tvoríme a športujeme, ktorý z programu Prekročme 
spolu bariéry podporila Nadácia Orange. 

Po celý deň bolo v škole mimoriadne rušno, viaceré triedy sa premenili 
na tvorivé dielne, kde si žiaci a hostia mohli vyskúšať všetky spomínané 
techniky. Najväčšiu radosť mali však z netradičného dňa samotní žiaci 
školy. Dokázali, že napriek svojmu postihnutiu vedia vytvoriť zaujímavé 
remeselno-umelecké výrobky z rôzneho materiálu, ktoré sa dajú použiť 
ako úžitkové alebo dekoračné predmety. 

„Paličkovanie ma veľmi baví, je to pestrá a zaujímavá práca a 
dôležité pre mňa je, že musím premýšľať o tom, čo robím a nemyslím na 
iné veci, ktoré ma trápia. Môžem takto vytvoriť napríklad pekný darček 
pre niekoho blízkeho a poteším ho“– povedala nám Lucka Eremiášová. 
Trinásťročného šiestaka Romana Bobiša zaujala najmä práca s cestom: 
“Všetky ručné práce ma bavia, ale s cesta tvorím najradšej, pretože 
chcem byť kuchárom.“ 

Organizátori avizovali pozvanie na workshop prostredníctvom svojej 
i mestskej  webovej stránky. Pozvanie prijali aj bývalí učitelia a priatelia 
školy, pedagógovia zo Spojenej školy Levice, riaditeľka novobanskej 
ZUŠ, rodičia žiakov a viacerí Novobančania, ktorí so žiakmi zhotovovali 
originálne úžitkové predmety. Skúsenosti z práce s netradičnými 

technikami prišli žiakom odovzdať bývalé pani učiteľky Alžbeta 
Konečná a Mária Gontková a pani vychovávateľka Hilda Mikušková. 
Na workshop prijala pozvanie aj Adriena Kutaková zo Šiah, ktorá 
sa venuje keramike profesionálne. Čo podľa nej môže dať práca 
s hlinou deťom s postihnutím? “Nesmiernu voľnosť, fantáziu, 
rozlet, pretože keď im ukážem, ako treba pracovať, sú schopní to 
zopakovať a vedia do toho dať ešte aj svoje nápady. Veľmi veľa 
talentov je medzi týmito deťmi, niečo im osud ubral, ale zároveň aj 
pridal.“ Spoločne s pani Kutákovou deti tvorili keramické nádobky 
a keramické reliéfy. Každé dieťa si na svoju prácu napísalo meno, 
keramikárka ich diela doma vypáli vo svojom ateliéri a prinesie im 
už hotové práce do školy.

Projekt sa podarilo 
realizovať prostredníctvom 
OZ Slniečko, ktoré prioritne 
podporuje a pomáha deťom 
a mládeži navštevujúcej 
Špeciálnu školu pre žiakov s 
telesným postihnutím v Novej 
Bani. „Je to jedna z aktivít pre 
žiakov našej školy zameraná 
na posilnenie ich sociálnych 
kontaktov s bežnou populáciou 
a so zdravými rovesníkmi.  
Práve športové podujatia a 
remeselno-umelecké aktivity 

sú vhodnou príležitosťou na dosiahnutie takýchto cieľov“ – povedala nám 
PaedDr. Karin Gažiová,  zástupkyňa riaditeľky školy. Kto prijal pozvanie 
na septembrový workshop, mal možnosť vidieť na vlastné oči, že aj deti a 
mladí ľudia s handicapom dokážu byť pod odborným vedením špeciálnych 
pedagógov veľmi tvoriví. Navyše, hodnota nimi vytvorených predmetov nie 
je iba v ich využití, ale skrýva v sebe zručnosti, trpezlivosť a veľkú snahu 
človeka s postihnutím prezentovať svoje schopnosti a sebarealizáciu. 

-vap-
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Čo nového v ZŠ sv. Alžbety
Nový školský rok sme začali 

slávnostnou svätou omšou vo 
farskom kostole. Prítomným sa v 
závere sv. omše prihovoril nový 
riaditeľ školy Mgr. Branislav Pirháč. 
Privítal 182 žiakov školy, zvlášť 
najmladších prvákov, ktorých 
zasadlo do školských lavíc 25. 
Tento rok sú rozdelení do 2 tried. 
Do radov pedagógov pribudli noví 
kolegovia: Mgr. Jana Gulášová 
(tr. uč. 2. roč.), Mgr. Stanislava 
Polcová (tr. uč. 9. roč., vyučuje 
slovenský jazyk) a pán kaplán Mgr. 
Ján Strečok. 

Zahájili sme aj krúžkovú 
činnosť. V tomto školskom roku 
budú prihlásení žiaci pracovať v 
nasledovných krúžkoch: Výtvarný, 
Včelársky, Loptové hry II. stupeň, 
Spevácky zbor Alžbetka pre I. a 
II. stupeň, Folklórny, Recitačno-
novinársky, Počítačový pre I. 
stupeň, Počítačový pre pokročilých, 
Šachový, Športové hry I. stupeň, 
Futbalový a fl orbalový pre II. 

stupeň, Prírodovedno - turistický, 
Matematika a slovenčina vážne i 
hravo, Šikovné ruky. V septembri 
sa naši žiaci zúčastnili obvodného 
kola v cezpoľnom behu v Žarnovici. 
Výborne sa darilo družstvu dievčat z 
8. ročníka v zložení: Mária Štrbová, 
Karolína Kováčová a Veronika 
Herková, ktoré obsadilo 1. miesto a 
postúpili na Krajské kolo v Banskej 
Bystrici. V individuálnych výkonoch 
sa Mária Štrbová umiestnila na 2. 
mieste.

Naša škola sa podieľala aj 
na výzdobe oltára sv. Antona 
Paduánskeho pri príležitosti 
Roľníckej nedele. Pri sv. omši 
spieval spevácky zbor Alžbetka. 
Túto sv. omšu v priamom prenose 
vysielala televízia Lux.

2. októbra sa niektorí žiaci a 
učitelia zúčastnili púte na Starých 
Horách, kde vyprosovali Božie 
požehnanie pre svoje rodiny i 
školu.

M. Solčanová

Poď, nakreslím ti 
mier!

22.september – 
Medzinárodný deň 

mieru. 
Tento deň zaviedla OSN 

v r. 1981 a na celom svete sa 
pripomína rôznymi spôsobmi.

Aj ZŠ s MŠ vo Veľkej Lehote 
už piaty rok organizuje akciu, 
ktorou nielen žiaci I. a II. stupňa, 
ale dokonca aj malí škôlkari si 
pripomínajú, čo znamená mier v 

našom živote.
Predstava žiakov o 

mieri sa odrazila v ich 
výtvarných prácach.

Výsledok bol 
fantastický. Naši žiaci 
ukázali, akí sú šikovní, 
ako majstrovsky 
vedia narábať s 
farebnými kriedami, 
aká jednoduchosť a 
nápaditosť bola vo farbe 
aj v obrázku.

 A tak sa zašednutá cesta  
počas dvoch vyučovacích 
hodín zmenila na žiariaci 
koberec. Žiaci plní nadšenia  
odišli späť do svojich tried, 
aby mohli pokračovať ďalej vo 
vyučovaní.

Deťom sa táto akcia 
veľmi páčila, a preto sa všetci 
tešíme na tento deň aj na 
budúci školský rok.

Dana Mošková

Z GYMNAZIÁLNYCH LAVÍC

60. výročie úmrtia 
spisovateľa 

Františka Švantnera
„Obloha sa naklonila k mojej 

tvári a chcela mi privrieť mihalnice... 
Naraz všetko ožilo, obloha i zem, 
hviezdy aj tráva. Naraz akoby 
čarodejný prútik šibol svet. Hora 
spievala chorál. Ticho a nábožne. 
Mladé bučky šepotali krásnu 
modlitbu. Kdesi v hlbokej tôni 
vyhrávala na fujare stará sosna. 
Bolo ju len slabučko počuť, lebo 
osiky prenikavo zvonili striebornými 
listami. Och, bolo že mi vtedy ľahko 
a dobre.“

Keď spisovateľ F. Švantner, 
rodák z dedinky Bystrá neďaleko 
Mýta pod Ďumbierom, v auguste 
1945 prišiel učiť do Novej Bane, 
bol už známym predstaviteľom 
prózy naturizmu v slovenskej 
medzivojnovej literatúre 20. 
storočia. V roku 1942 vydal zbierku 
noviel MALKA, z ktorej je aj uvedený 
úryvok. V Novej Bani dokončil a 
v roku 1946 vyšlo jeho vrcholné dielo – román Nevesta hôľ, odmenený 
Vianočnou cenou Matice slovenskej. Toto tvorivé obdobie, jednoznačne 
inšpirované prírodou, vnieslo do prózy naturizmu prvky tajomnosti, 
fantastiky, rozprávkovosti až nevysvetliteľnosti. Na otázku novinára, aký 
zámer mal s napísaním románu, ktorý sa zdá byť až príliš neskutočný, F. 
Švantner odpovedal: „ Nazdávam sa, že skutočnosť nie je iba to, čo tvorí 
obsah nášho prítomného života..., musíme aspoň pripustiť, že aj sen je 
súčiasťou skutočnosti. Ako viem, ani učení ľudia nezmerali tieto hlbiny 
ľudského vedomia, a preto tvorca má právo v nich loviť, chvalabohu, ešte 
bez rybárskeho lístka.“

Švantnerov „ svet tam hore“ personifi kovaný prekrásnymi umeleckým 
obrazmi ukazuje na tajomnú spätosť ľudského subjektu s prírodným 
svetom, ktorý je sám subjektom. Ide teda o dvoch partnerov - prírodu 
a človeka, obaja sú v dielach F. Švantnera rovnako aktívni, ba záludní, 
nevypočítateľní.

V júli 1947 začal písať román Život bez konca, ktorého základnú 
podobu dokončil v Hronskom Beňadiku, kam sa v auguste 1948 aj s 
rodinou presťahoval a začal vykonávať funkciu externého referenta 
Matice slovenskej.

13. októbra 1950 niť jeho tvorivého života bola pretrhnutá smrťou po 
operácii mozgového nádoru v Prahe. Tam bol 17. 10. aj spopolnený. Po 
smrti vdovy  v máji 2003 bol ich popol spoločne rozsypaný v obľúbenej 
lokalite Nízkych Tatier.

Pôsobenie F. Švantnera v Novej Bani pripomína pamätná tabuľa na 
priečelí vtedajšej meštiackej školy. Jeho meno nesie aj jedna z ulíc v 
meste.

Dňa 22. 5. 1998 prepožičalo MŠ SR Gymnáziu v Novej Bani čestný 
názov Gymnázium F. Švantnera. Tento slávnostný akt poctili svojou 
účasťou aj manželka spisovateľa a synovia Juraj a Matej.

 „ Láska má takú hodnotu, akú jej my dávame..., lebo láska je náročná, 
chce od človeka všetko, a kto jej nič nedá, nemôže od nej ani nič brať“ 
– uvedený citát z románu Nevesta hôľ zdobí pamätnú tabuľu na prízemí 
budovy Gymnázia F. Švantnera. Je mementom nám všetkým, aby sme si 
pripomínali a zároveň napĺňali odkaz spisovateľa F. Švantnera - milovať 
prírodu, ľudí, život.

Výročie úmrtia F. Švantnera si učitelia a žiaci našej školy pripomenú 
v týždni od 11. do 15. Októbra rôznymi aktivitami na hodinách SJL, v 
revitalizovanej školskej knižnici ako aj v aule budovy gymnázia. 

Text: PaedDr. Oľga Sobotková, foto: Lucia Číková
Gymnázium F. Švantnera v Novej Bani
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Chcela by som sa týmto článkom, ešte trošku vrátiť späť. 
Už uplynuli štyri mesiace čo naše deti – študenti 4.B triedy zo SOŠ v 

Novej Bani odboru cestovného ruchu pod ochrannými krídlami svojej triednej 
profesorky Mgr. Vozárovej Marty zložili „skúšku dospelosti“ – maturitu.

Niektorí sa už zamestnali, našli si prácu, kde môžu uplatniť vedomosti 
zo školy a postupne praxou sa stále zdokonaľovať. Mnohí si ešte plnými 
dúškami užívali posledné stredoškolské prázdniny, ktoré im právom patrili 
a po nich znovu zasadli do školských lavíc, ale už tých vysokoškolských.

Prajem všetkým, aby sa im v ďalšom živote darilo, či už v práci, alebo na 
vysokých školách. Aby všetko to, čo načerpali na strednej škole 
mohli vo svojom živote uplatniť a ešte mnohonásobne zúročiť. 

Táto stredná odborná škola dala našim deťom dobré základy 
a to v oblasti ekonomiky, účtovníctva, obchodu a podnikania, 
cestovného ruchu a znalosti cudzích jazykov. Škola umožnila 
našim deťom počas štúdia v treťom ročníku vycestovať na 
polročný pobyt na Cyprus , kam odchádzali prvýkrát a sami. 
Deti nám tam dospeli, zdokonalili sa v anglickom jazyku, 
ktorého základy im počas štúdia dávala pani profesorka Mgr. 
Falátová. Deti spoznali kultúru novej krajiny, nových kamarátov 
z rôznych kútov sveta, využili znalosti cestovného ruchu, ktoré 
im vštepila Ing. Palajová. Naučili sa prácou si zarobiť peniažky, a tým si ich 
aj viac vážiť. Škola im dala základy aj podnikateľského zmýšľania. Už v škole 
mali zriadenú malú firmu, ktorú si  riadili. Vyrábali si a zároveň vo svojom 
bufete predávali rôzne sortimenty. Obhospodarovali firmu so všetkým, čo 
k tomu patrí, cez objednávky, faktúry, účtovníctvo. V praxi si mohli skúsiť 
teoretické znalosti, o čo sa im starala pani profesorka Ing. Lenčová.

Škola umožní svojim študentom, pokiaľ majú záujem, aj maturitu z iných 
predmetov okrem tých, ktoré sú povinné a voliteľné. Napríklad z matematiky, 
aj keď v danom roku na škole maturita z matematiky neprebieha. Pani 
zástupkyňa Mgr. Káčerová sa postará o svojich študentov, ktorí majú 

záujem o túto maturitnú 
skúšku pre štúdium na 
vysokej škole. Zabezpečí 
im ju na inej škole a 
poskytne aj potrebnú 
prípravu na skúšku 
formou doučovania, tak 
ako to bolo aj s našimi 
maturantmi. 

Škola vychádza 
svojim študentom v ústrety a podáva im počas štúdia pomocnú ruku, aby 
vykročenie do dospeláckeho života, či už pracovného alebo vysokoškolského 
mali čo najľahšie.

Nedá mi, aby som nespomenula aj fakt, ktorý ešte stále medzi niektorými 
ľuďmi vládne, hlavne medzi tými, ktorí sa nemali možnosť presvedčiť 

o vymoženostiach tejto školy, ktoré dáva našim deťom. Mnohí túto školu 
podceňujú, nazývajú ju starým názvom „Hnojárka“ a s posmeškom „veď je 
to len taká obyčajná škola“. Áno, obyčajná, ale s veľkým poslaním. Síce 
voľakedy škola mala názov Poľnohospodárske odborné učilište, ale ich 
študentov inak nevolali ako „hnojári“. Už vtedy škola plnila dôležitú úlohu. 
Vychovávala ľudí, ktorí sa starali o našu pôdu, poľnohospodárske zvieratá, 
pracovali na poľnohospodárskych strojoch, a tým zabezpečovali nám 
všetkým obživu. A toto si málokto uvedomoval a týchto ľudí vážil. 

Škola sa postupne vynovovala a menila. Nielenže zmenila svoj názov, ale 
postupne mení aj svoj šat. Tiež sa stále 
dopĺňajú nové odbory, a tým možnosti 
štúdia našich detí v tejto škole v dennom, 
externom, alebo nadstavbovom štúdiu. 

Ale i napriek vymoženostiam tejto 
školy, veľa rodičov dáva študovať svoje 
deti do škôl s rovnakým zameraním 
do vzdialenejších miest, čím zbytočne 
míňajú svoj rodinný rozpočet na 
cestovné a internáty. Pevne verím, 
že postupom času sa táto škola viac 

dostane do povedomia ľudí.
Prajem celému pedagogickému zboru pod vedením riaditeľa školy pána 

Ing. Koperdáka veľa pevného zdravia, síl a prostriedkov na zveľaďovanie 
školy, aby naďalej vychovávala študentov, ktorí sú všestranne vzdelaní, 
schopní začleniť sa buď do pracovného alebo vysokoškolského života, za 
čo im patrí veľká vďaka.

Milí bývalí študenti, buďte stále šťastní a veďte svoj život tak, aby ste 
docielili úspech, hoci aj cez prekážky. Žite podľa Vášho motta na oznamkách, 
že hoci ste len malou kvapkou v mori, ale takou, ktorá zaplaví celý oceán. 
Pevne verím, aj Vám to z celého srdca prajem, aby ste sa Vašou vytrvalosťou 
a úsilím k tomu oceánu aj doplavili. A ak sa Vám Váš sen rozbije na sto 
črepov, neplačte a zatnite päste, veď vedzte, že črepy prinášajú šťastie.

Na oznamku ešte stojí „ SEE YOU AGAIN 2015“, čo znamená „vidíme 
sa znovu v roku 2015“.

Verím, že stretnutie študentov zo 4.B triedy cestovného ruchu spolu s 
vašou triednou profesorkou Mgr. Martuškou Vozárovou bude plné krásnych 
spomienok, zážitkov z vystrájania, zo školských lavíc, zo stužkovej, dozvukov 
na chate, maturity a mnohých iných spoločne prežitých  študentských chvíľ, 
ale aj bohaté na nové životné skúsenosti. 

Všetkým praje veľa šťastia Viera Bónová

Premeny nášho mesta
P o d o b a 

n o v o b a n s k é h o 
námestia bola 
v časoch medzi 
dvoma svetovými 
vojnami úplne iná 
ako tá dnešná. 
Námestie malo 
iba tri poschodové 
budovy, z ktorých dve 
vidíme na zábere, 
pochádzajúcom z 
archívu Pohronského 
múzea (starú radnicu a bývalý mestský hotel) Treťou bol Ollíkov dom, 
ktorý v tom čase mal iba jedno poschodie. Na súčasnom vzhľade 
nášho námestia sa 
najviac podpísali dve 
„budovateľské vlny“, 
ktoré sa ním prehnali 
v 1. polovici 50. rokov 
a 1.polovici 80. rokov 
20. storočia. Autorom 
súčasného záberu 
je Ing. Jaroslav 
Brodziansky.

Mgr. Katarína 
Konečná

Európsky poľnohospodársky fond pre rozvoj 
vidieka: Európa investujúca do vidieckych oblastí.

Dňa 21. septembra 2010 sa v sále Centra voľného času na 
Bernolákovej ulici č. 30 v Novej Bani uskutočnila beseda s MVDr. Teréziou 
Pallerovou, riaditeľkou Regionálnej veterinárnej a potravinovej správy v 
Žiari nad Hronom. Témou besedy bola registrácia fariem, identifikácia a 
evidencia hospodárskych zvierat.  Beseda s diskusiou zaujala chovateľov 
hospodárskych zvierat, ktorých pani riaditeľka ochotne informovala o 
podmienkach  registrácie nových fariem, zmenách na farme, identifikácii 
a evidencii hospodárskych zvierat, ohlasovacej povinnosti chovateľov, 
povinnostiach vedenia registrov na farme, o priebehu a požiadavkách 
veterinárnych kontrol na farme. Besedu zorganizovalo Združenie ENVIRA v 
rámci projektu Roľnícke informačné centrum. 

Ďakujeme za Vašu účasť!
Kancelária Roľníckeho informačného centra , Bernolákova 11, Nová Baňa, 
t. č.: 045/38 101 40, 0911/743 181.
Zriaďovateľ: Združenie ENVIRA, www.ric.meu.zoznam.sk,
                                                   RIC.kancelaria@gmail.com

Registrácia fariem, identifikácia a evidencia 
hospodárskych zvierat

Návrat do 4. B SOŠ



NOVOBANSKÉ NOVINYNOVOBANSKÉ NOVINY12 OKTÓBER 2010

NÁŠ ŽIVOT V DOMOVE SOCIÁLNYCH SLUŽIEB 
HRABINY, NOVÁ BAŇA A V DENNOM CENTRE 

POMÁHAME HRABINÁM
Takmer po roku sa do Domova sociálnych 

služieb Hrabiny vrátili dobrovoľníci zo 
spoločnosti Slovak Telekom, a. s. a nebolo 
ich málo. V dňoch 26. a 27. augusta 72 
prácechtivých ľudí priložilo ruku k dielu. 
Snáď najväčšia časť z nich opäť neodolala 
krásnemu prostrediu a pomáhala čistiť a 
vypilovať areál pod horou. Zahanbiť sa 
nedali ani naši chlapci, chceli dospelákom 
dokázať, že sú rovnako šikovní, a tak práca 
išla všetkým od ruky. Atrakciou pre mnohých 
dobrovoľníkov bolo maľovanie izieb. Niektorí 
držali maliarsky valček po prvý raz v živote. 
Chvíľu sa zdalo, že maľovka bude mať príliš 

abstraktné tvary. Nakoniec všetko dobre dopadlo aj zásluhou našich 
skúsených zamestnancov. Nový školský rok môžu klienti na druhom 
poschodí tráviť v pekne vymaľovaných izbách. Mnohé dobrovoľníčky 
pomáhali pri upratovaní vo zrekonštruovaných jedální. Ani sme netušili, 
že umývanie okien je ich najobľúbenejšia činnosť. Nielen prácou je 
človek živý, občas treba v sebe objaviť čosi skryté. A to sa podarilo počas 
maľovania na hodváb. Deti a zamestnanci domova sa rozhodli aspoň 
na chvíľu urobiť zo seba učiteľov 
a ponúknuť dobrovoľníkom niečo 
zo svojho umenia. Vznikli krásne 
hodvábne obrázky, ktoré budú zdobiť 
nové jedálne, pestrofarebné šatky, 
či dokonca puzdrá na okuliare. Ani 
encaustika – maľovanie horúcim 
voskom, nesklamala. Aj tí, ktorí boli 
presvedčení, že maľovať nevedia, 
odchádzali s krásnymi obrázkami. 
Tvorivú časť spoločného stretnutia detí a dobrovoľníkov zo Slovak 
Telekomu uzatvárala práca s pedigom. Na trpezlivých lektorov sa 
zmenili naši dospelí klienti z Denného centra a o usilovných žiakov 
veru núdzu nemali. Hlina je vďačným materiálom, svedčil o tom záujem 
detí aj dobrovoľníkov v našej hrnčiarskej dielni. Záver prvého dňa patril 
posedeniu pri guľáši a minifutbalovému zápasu. Tí odvážnejší vysadli na 
koňa a vyskúšali aj streľbu z luku. Projekt „Pomáhame Hrabinám“ vďaka 
naplánovaným spoločným aktivitám pomohol zveľadiť okolie a interiér 
domova. Poukázal na ľudský rozmer dobrovoľníctva a prispel k osvete, 
vďaka ktorej môžu ľudia z intaktnej populácie spoznať bližšie život ľudí 
s postihnutím. Tým, že sa už realizuje po druhý raz a s tak rozsiahlym 
počtom dobrovoľníkov, je dôkazom trvalého záujmu zo strany silného 
partnera, podporovať tých, ktorí to potrebujú. Okrem dobrovoľníckej práce 
sme prostredníctvom Darovacej zmluvy získali finančný dar vo výške 
680,- eur. Ďakujeme nielen dobrovoľníkom z radov Slovak Telekomu, 
ale aj zamestnancov DSS Hrabiny a samozrejme našim deťom, ktoré 
asistovali pri každej aktivite.

Mgr. Andrea Jančeková, riaditeľka DSS Hrabiny

AJ MY SME NAVŠTÍVILI 
BEŇADICKÝ JARMOK

4. septemnra 2010 sme sa 
všetci chystali na jarmok, ktorý sa 
konal v Hronskom Beňadiku. Je 
to malá dedinka neďaleko Novej 
Bane, takže sme nemali dlhú 
cestu pred sebou. Všetci sme 
sa veľmi tešili aj napriek dažďu, 
ktorý nás znepokojoval už od 
rána. Nepodarilo sa mu však nás 
znechutiť, práve naopak dúfali 
sme, že sa počasie umúdri a my si 
budeme môcť nerušene vychutnať 
jarmočnú atmosféru. 

Po raňajkách sme sa 
premiestnili rovno do auta, v 
ktorom už boli aj naše výrobky. Po 
opustení brán domova sme presne 
vedeli, aká trasa bude nasledovať. 
Vedeli sme aj to, že pôjdeme cez 
Novú Baňu rovno na diaľnicu a 
z diaľnice odbočíme smerom na 
Hronský Beňadik. Počas cesty 
sme sa mohli pokochať krásnou 
prírodou - stromy, polia, lúky - 
všetky tieto krásy lemovali diaľnicu, 
po ktorej sme išli. Keď sme prišli 
na miesto, z diaľky sme videli náš 
stánok. Stál presne pred pódiom, 
čo nás veľmi potešilo, pretože sme 
mohli nerušene sledovať kultúrne 
vystúpenia. Najskôr sme však mali 
nejaké povinnosti. Najdôležitejšou 
úlohou bolo pekne rozložiť naše 
výrobky, aby ich si ich mohli ľudia 
popozerať, prípadne aj kúpou 
podporiť našu kreativitu. Na stôl 
sme vyložili najskôr výrobky z 
pedigu - napríklad vtáčiu búdku, 
klobúčiky, pokladničky, kvietky, 
potom obrázky tvorené servítkovou 
technikou; výrobky z hliny - 
náhrdelníky, kvietky, tanieriky v 
tvare listu. Mali sme aj výrobky 
vyrobené technikou zo sadry, 
háčkované prívesky, kravičky, 
pozdravy, krásne maľované fľaše  
ako i náramky a samozrejme 
nemôžme zabudnúť ani na bábiky 

vyrobené zo šúpolia a sviečky. Tak 
sme si to všetko pekne povykladali 
a posadali. Počasie nás však veľmi 
sklamalo, pretože začalo pršať, 
ale našťastie sme mali nad sebou 
platenú striešku, ktorá nás síce 
čiastočne ochránila pred dažďom, 
ale pred zimou nie. Počasie sa však 
postupne začalo zlepšovať a pekný 
kultúrny program lákal viac a viac 
ľudí, čo nás veľmi tešilo, pretože aj 
pri našich výrobkoch sa zastavovalo 
viac návštevníkov jarmoku. Veľmi 
sa im naše výrobky páčili a chválili 
našu usilovnosť a tvorivosť. Pekne 
sa aj s nami rozprávali a mnohí 
nám dali aj darčeky, najmä na 
občerstvenie. Na obed sme si dali 
vynikajúci guláš a tiež sme si radi 
pozreli hudobnú skupinu, ktorá 
hrala naše obľúbené piesne - tak 
sme sa zapájali a pomáhali spevom, 
tancom no najmä potleskom. Všade  
bolo cítiť vôňu gulášu, pečených 
klobás, trdelníka, cukrovej vaty, 
syrových výrobkov. Mali sme 
možnosť ochutnať väčšinu z týchto 
dobrôt. Ďakujeme tiež našim 
spolujarmočným kolegom. Boli to 
remeselníci, ktorí mali tiež plno 
krásnych výrobkov. Boli takí milí, 
že nám ukázali svoju tvorbu a my 
sme mohli získať nové skúsenosti, 
ale i nápady. Žiaľ poobede nás opäť 
nemilo prekvapil silný dážď, čo už 
ani naša plátená strieška nezvládla 
a tak sme sa pobalili a išli sme späť 
domov. Neradi sme odchádzali, ale 
nemali sme inú možnosť, pretože 
naše zdravie je nám prednejšie. 
Neľutujeme však, že sme sa 
zúčastnili jarmoku a mohli sme 
prežiť jarmočnú náladu. Dúfame, 
že aj na budúci rok budeme mať 
možnosť navštíviť Beňadický 
jarmok. 

Mgr. Michaela Pupáková, 
vychovávateľka DSS Hrabiny

DEŇ DOBROVOĽNÍCTVA
Plánovať a realizovať dobrovoľnícke 

aktivity, si vyžaduje predovšetkým ľudí s 
dobrým a veľkým srdcom. Sme radi, že 
aj náš domov mal možnosť presvedčiť 
sa o tom, že ešte stále existujú ľudia, 
ktorí myslia aj na dobro iných ľudí. 

Kus svojho dobra odovzdali v 
prospech klientov nášho zariadenia 
v rámci Dňa dobrovoľníctva, 10. 9. 
20010. Traja študenti z Gymnázia 
Františka Švantnera z Novej Bane a 
štyria študenti zo Strednej odbornej školy technickej z Tlmáč, pracovali na 
vymaľovaní autobusovej zastávky  a zhotovení lavičky. Za 4,5 – hodiny 
dobrovoľníckej činnosti nám pomohli aj s vyčistením porastov a záhonov 
kvetov v skleníku v rámci areálu DSS. Možno sa pýtate, ako to mohli za tak 
pomerne krátky čas zrealizovať? Odpoveď na túto otázku je jednoduchá. 

Pri realizácii aktivít pomáhali aj klienti a 
zamestnanci DSS Hrabiny. S radosťou 
tak môžeme konštatovať, že klienti DSS 
Hrabiny vedia a chcú pracovať. Tešia sa, 
keď môžu svojou prácou „povedať“, že 
dokážu všetko v rámci svojich schopností 
a možností. Potrebujú však  pritom 
pomoc, usmernenie. Náš domov je preto 
vďačný každému, kto si dokáže uvedomiť, 
že iba pomocou k svojpomoci klientov 
môžeme dosiahnuť čo najväčší stupeň ich integrácie do života spoločnosti. 

DSS Hrabiny vyjadruje poďakovanie dobrovoľníckej organizácii 
CARDO z Banskej Bystrice, všetkým dobrovoľníkom, klientom a 
zamestnancom DSS za prácu v rámci Dňa dobrovoľníctva. Veríme, že 
výsledok ich práce, ktorý je viditeľný očami, ale aj zmysel práce, ktorý 
možno pocítiť srdcom budú oslovovať ďalšie srdcia, ktoré nezostanú 
chladnými, ale dokážu sa zapáliť pre dobro iných.

Mgr. Štefánia Tomčániová, sociálna pracovníčka DSS Hrabiny
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Modré nezábudky v 
uliciach Novej Bane

Liga za duševné zdravie SR organizuje 7. ročník informačnej kampane 
Dni duševného zdravia na podporu pravdivých informácií o duševných 
poruchách a ich liečbe, ako aj celonárodnú zbierku Dni nezábudiek, počas 
ktorej môžu všetci prispieť na rozvoj komplexnej siete služieb pre ľudí s 
duševnými poruchami. 

V uliciach Novej Bane budú v dňoch 12. – 13. októbra rozdávať 
dobrovoľníci – študenti Gymnázia Františka Švantnera - informačné 
materiály a nezábudky ako symbol krehkého duševného zdravia. 
Dobrovoľným príspevkom za nezábudku môžete aj vy podporiť začlenenie 
ľudí s duševnými poruchami. Liga podporí rozvoj podpornej siete cez svoje 
členské združenia, ktoré využijú vyzbierané prostriedky na projekty slúžiace 
sociálnej inklúzii ľudí s duševnou poruchou a ich návratu do života a k práci. 

Verejnosť môže prispieť tiež zaslaním SMS na číslo 833 v sieti 
Orange Slovensko a T - Mobile v hodnote 1,- Eur až do 31. októbra 2010. 
Treťou možnosťou je poslať finančný príspevok priamo na účet č. ú. : 
4040154029/3100 v Ľudovej banke alebo 202 66 500/6500 v Poštovej 
banke.

Duševnú poruchu môže zažiť ktokoľvek. Najvážnejší problém ľudí s 
duševnou poruchou je sociálne vylúčenie. Izolácia bráni ich návratu do 
života a mnohí sa ocitnú v chudobe. Aj preto tohtoročnú kampaň sprevádza 
podditul „Už nikdy viac osamelí medzi ľuďmi!“. Jej cieľom je podporiť rozvoj 
komplexnej siete starostlivosti, aby mohli ľudia s duševnými problémami 
obnoviť svoje sociálne väzby a zručnosti a schopnosť znovu viesť 
plnohodnotný život v rodine a práci. 

Informačnú kampaň zahajuje Liga za duševné zdravie pri príležitosti 
Európskeho dňa depresie (1. október) a vrcholí verejnou zbierkou Dni 
nezábudiek k Svetovému dňu duševného zdravia (10. október). V našom 
meste sa uvedené aktivity konajú v spolupráci s GFŠ Nová Baňa a MC 
Gašparko.

Aj malé veci dokážu urobiť veľké zmeny! Pomôžte ľuďom s duševnou 
poruchou žiť lepší život medzi nami, aby už nikdy viac neboli osamelí medzi 
ľuďmi. Ďakujeme!

podľa TASR spracovala PaedDr. Renáta Juhásová

Ľúbozvučné slová
Za socializmu boli frekventované. Dnes sú dvojzmyselné. Dávame 

ich do úvodzoviek, aby sme ich odlíšili od pôvodného označenia. Vtedy 
vzbudzovali u občanov rešpekt: straník, výhybkár, úderník. Dnes sa 
pracovitý občan ľuďom s takou nálepkou redšej vyhne.

Úderník bol vynikajúci odborník obľúbený v závodnom kolektíve. 
Dnes je to nemehlo, ktoré z krčmy ledva domov potrafí a večer narazí 
aj do vysokého stĺpa so svetlom. Označenie straník prislúcha takému 
nemorúdovi, ktorý sa straní práce a ponecháva ju iným. Výhybkár bez 
úvodzoviek je ten ujo, čo za železničnou stanicou presmerúva koľaje, 
výhybkár v úvodzovkách je ľachtičkár, ktorý sa vyhýba práci. Ženský 
ekvivalent pre parádnicu, ktorá sa štíti práce je skôr strapačka. Miesto 
toho, aby varila strapačky, požičiava si rada od cirkevníkov peniaze a 
robí im potom štrapácie. Výhybkárka môže byť aj žena, čo sa vyhýba 
veriteľom. Peniaze neodrobila a dosiaľ nenašla výhovorku.

IVM

AMFO Nová Baňa 2010 
XVII. ročník 

Výstava amatérskej fotografickej súťaže 

Prihláška 

Meno a priezvisko: 

Adresa, PSČ: 

Tel., mobil                                                         E-mail: 

Farebné fotografie 

číslo názov fotografie rok     
vzniku 

  
  
  
  
  
  
  

Čiernobiele fotografie 

číslo názov fotografie rok     
vzniku 

  
  
  
  
  
  
  

Prihlášky zašlite na adresu MsÚ, oddelenie kultúry a informácií, Nám. Slobody 1, 
96801 Nová Baňa 

Dátum a podpis:................................................................ 

Stolný tenis – výsledkyKomisia kultúry vzdelávanie mládeže a športu 
pri MsZ v Novej Bani oznamuje darcom krvi, že 

najbližší odber krvi v Novej Bani
 bude 1. 12. 2010

Komisia kultúry, vzdelávania, mládeže a športu začala 
s prípravou akcie Vyhlásenia najlepších športovcov. 
Vyzývame všetky športové kluby a združenia na nominácie 
najlepších športovcov. Na prezentáciu je vhodné zabezpečiť 
aj fotodokumentáciu športovej činnosti.

Ak si absolventom ZUŠ a máš doma noty, albumy etud, 
zbierky klasikov, spevníky, ktoré už nepotrebuješ, 
nevhadzuj ich prosím do koša, môžeš ich kedykoľvek 
odovzdať do ZUŠ a tým pomôžeš mnohým žiakom.
Ďakujeme! 

Združenie rodičov pri ZUŠ 
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Prvý novobanský 
ZUMBATHON !

Step - aerobic klub v spolupráci s hlavnou inštruktorkou zumby 
Gabrielou Méresevou zorganizovali prvý Zumbamaratón (skr. Zumbathon), 
iným slovom aj Zumba párty v Novej Bani. Konal sa však v Brehoch a v 
nedeľu19septembra o15:00 Dom kultúry doslova ožil! Mnohým je určite 
známa tanečno - športová aktivita v Novej Bani - zumba. Ženy sa z nej 
tešia už nejaký ten mesiac a taktiež bola predstavovaná spolu s našou 
cvičiteľkou Gabikou. Zumba sa zvykne cvičiť hodinu, no na maratóne 
sa cvičili tri, dokonca v podaní 4 profesionálnych inštruktorov. Gabika 
si priviedla na pomoc sestru Lucku, Olu zo Žiliny a VIP hosťa Ivana 
Biernata z Bratislavy. Ivan dodával množstvo pozitívnej atmosféry spolu s 
originálnou zábavou. Pozitívom bola aj účasť mužov na párty, čo pochválil 
aj samotný inštruktor. Každý z inštruktorov mal vlastný štýl cvičenia, ale 
nikto sa nedal zahanbiť a hneď sa prispôsobil ich rytmom. Aby sa vládalo 
cvičiť a malo sa čo zhadzovať, nezabudli organizátori ani na občerstvenie 
a čo viac, v tombole bola možnosť výhry peknej ceny.  Komu sa cena 
neušla, mal aspoň možnosť kúpiť si zumba oblečenie. Sprievodné slovo 
počas maratónu mala Katka Zvonárová. Katke patrí vďaka aj za pomoc 
pri organizovaní, dokonca sama obehala sponzorov. Záverečný potlesk 
patril vydarenému poobediu, plného zábavy a tanca. Pozor, Zumbathony 
sa nekončia. Veríme, že tento úvodný bol spúšťačom k nasledujúcim pre 
nás zumba závislákov. 

Maratón podporili: COOP JEDNOTA, O2, CUKRÁREŇ ALŽBETKA, 
EURONICS Nová Baňa, AD LÍNIA p. Kočnerová, PIZZERIA della PIAZZA, 
MARY KAY p. Kilíková, CITY CAFFE, VOJŠÍN ŠPORT, IN MÓDA Janka 
Benčaťová, Igor Moško, NOBA TRANS, SILVIA foto-grafika p. Ďatková 
Silvia, NEO SPORT Danka Petrášová, LEKÁREŇ VITAE p. Chano, 
IZOMER, DIRECT REAL

-MB-

Majstrovstvá Slovenska v karate
Dňa 18. 9. 2010 sa karatisti 

zúčastnili Majstrovstiev 
Slovenska v Púchove, ktoré boli 
vyvrcholením sezóny 2009/2010. 
Na tomto vrcholnom podujatí 
farby Novej Bane úspešne hájili 
aj naši pretekári. Celkovo získali 
3 tituly majster Slovenska, 15 
vicemajstrov Slovenska a 13 
tretích miest. Na tomto nespornom 
úspechu sa najviac podieľali 
najmä mladí. Svoje bojové 
umenie pretavili do zisku medailí 
a tým zúročili svoju letnú prípravu 
a bohaté skúsenosti z mnohých 
domácich a zahraničných súťaží.

V programe MS bolo aj vyhodnotenie dlhodobej súťaže Pohára 
federácie, kde sa medzi najúspešnejšími vo svojich kategóriách umiestnila 
aj šestica Novobančanov: Frederika Hrnčiarová, Veronika Meleková, 
Daniel Pohronský, Richard Frölich, Ema Kasanová a Timotej Juhás.

Len týždeň po MS sa začala nová sezóna 2010/2011 prvým kolom 
Pohára federácie v Prievidzi, ktorého sa zúčastnila aj výprava karatistov 
z Novej Bane. Svojim výkonom patrili k najúspešnejším zúčastneným 
klubom, čo potvrdili ziskom 7 zlatých, 5 strieborných a 8 bronzových 
umiestnení. Táto súťaž bola poslednou previerkou pred nadchádzajúcimi 
majstrovstvami sveta. Na základe svojich výkonov sa do  širšieho výberu 
slovenskej reprezentácie prebojovala skupina Novobančanov, z ktorých 
časť pocestuje do diania svetového šampionátu. Držme im teda palce.

Ján Šály

MATERSKÉ CENTRUM OKTÓER

PRÍĎTE MEDZI NÁS !!!
MC Gašparko, Nábrežná 2, Nová Baňa, sídlime v MŠ

Prvý októbrový týždeň je vyhlásený za  Európsky týždeň dojčenia 
a tohto roku pripadá na 1. - 7. 10. 2010. V MC Gašparko nájdete bližšie 
informácie a materiály k téme – aktuálna nástenka , cenná je určite aj stránka 
www.mamila.sk, alebo sa informujte na pomocpridojceni@gmail.com, kde 
sa okrem iného opäť rozbieha kampaň podporujúca dojčenie Láskavo do 
života.

Na 10. 10. 2010 vyhlásila medzinárodná sieť materských centier MINE 
historicky prvý Medzinárodný deň materských centier (MDMC). Tento 
dátum zároveň symbolizuje aj 10. výročie založenia medzinárodnej siete. 
Sloganom je Meet the World in Mothercentres! (resp. Meet the World of 
Mothercentres!) vo voľnom preklade Objavme svet materských centier! 
Materské centrá spájajú matky, deti, rodiny a menia svet okolo nich na lepšie 
miesto pod slnkom. Pre dieťa je najlepšie, ak je do troch rokov vychovávané 
svojimi rodičmi. Potrebuje však aj rovesníkov, malých súperov, s ktorými 
sa navzájom naučia tolerancii, deleniu sa o hračky i slušnému správaniu. 
Neskoršie prispôsobenie sa škôlkarskému prostrediu je potom oveľa 
rýchlejšie a bezbolestnejšie. To všetko má pozitívny vplyv aj na pracovný 
výkon a spokojnosť matky. 

Naše materské centrum, MC Gašparko v Novej Bani, oslávilo v máji 
už päť rokov svojej existencie. Jeho prví malí návštevníci dnes už sedia 
v školských laviciach a lúskajú prvé písmenká v šlabikári. Spolu s nimi, 
žiaľ, odišli do práce aj mnohé aktívne mamy, ktoré sa podieľali na činnosti 
materského centra. Veríme, že aj vďaka mottu MDMC aj vy, ďalšie mamy a 
otcovia, objavíte a bližšie spoznáte svet materského centra a pomôžete nám 
ho vytvárať stále krajším a pestrejším. Príďte medzi nás!

14. 10. 2010 – DEŇ OTVORENÝCH DVERÍ pri príležitosti 
Medzinárodného dňa materských centier

doobeda 10.00 – 12.00 hod - tvorivé dielne
poobede 16.00 – 18.00 hod – hry s deťmi + diskusia o materskom 

centre, jeho činnosti, rozprávanie o minulosti i budúcnosti „Gašparka“ ...
Počas celého dňa vstup voľný!

V dňoch 11., 12. a 13. 10. 2010 sa v spolupráci s Ligou za duševné 
zdravie a dobrovoľníkmi z Gymnázia Františka Švantnera v Novej Bani bude 
konať kampaň Dni nezábudiek a verejná zbierka zameraná na podporu 
rozvoja siete starostlivosti o ľudí s duševnými ochoreniami a ich sociálneho 
začlenenia. Modrú nezábudku si počas týchto dní môžete zakúpiť aj v 
materskom centre.

29. – 30. 10. 2010 v čase od 10.00 hod do 18.00 hod (v piatok) a 
do 15.00 hod (v sobotu) vás pozývame na burzu zimného oblečenia a 
potrieb pre deti a budúce mamičky pod názvom Zima sa blíži. 

Veci určené na predaj môžete nosiť od 25. – 28. októbra v čase 
otváracích hodín materského centra. 

POZOR: Vzhľadom na veľké množstvo vecí na predaj je nutné, aby si 
každý svoje veci sám spísal, označil ich cenovkou, ktorá bude na veciach 
pevne držať, a spolu so zoznamom (čísla na veci musia korešpondovať s 
číslom veci na zozname) nám ich v uvedenom čase odovzdal. Poplatok za 
burzu je stanovený na 15% z ceny predaného tovaru.

8. 11. 2010 o 16.00 hod - Papierové kráľovstvo – interaktívne divadlo 
v podaní bratislavského divadla Gašparko, vhodné pre deti od 2 – 10 rokov. 
Ide o predstavenie na motívy rovnomennej knihy známeho slovenského 
spisovateľa Tomáša Janovica. Približuje deťom slovenskú literatúru a 
pútavou a vtipnou formou  ich vťahuje do čarovného sveta bábkového 
divadla. Dáva deťom priestor pre ich vlastnú hru, tvorbu a fantáziu.

Princezná Rozmarínka je veľmi rozmaznaná a nič sa jej nepáči. Tak 
utečie zo svojho papierového kráľovstva. Hm, ktovie ako dopadne jej 
stretnutie s nožnicami a zápalkami...

Vstupné: dieťa – 2€, rodič + dieťa 3€, rodič + 2 deti 4€, rodinná 
vstupenka 5€ (2+2 alebo 1+3) 

PRAVIDELNÉ AKTIVITY
-každý štvrtok doobeda od 10.00 – 12.00 – tvorivé dielne pre deti
-práca na počítači (internet)
Materské centrum je podporné neziskové zariadenie pre rodiny s deťmi 

(alebo pre ktorúkoľvek blízku osobu, ktorá dieťa opatruje). Vzniká „zdola“, 
t.j. zakladané je spontánne predovšetkým ženami na materskej dovolenke, 
ktoré sa zároveň stávajú na určité obdobie jeho manažérkami. MC funguje na 
báze vzájomného pochopenia, pomoci a z toho prameniaceho entuziazmu 
tieto potreby naplniť. Poslaním MC je pomôcť dieťaťu tým, že pomáhajú 
jeho rodičom. Je to v prvom rade prostredie a modely správania blízkych 
ľudí, ktoré výrazne vplývajú na osobnosť dieťaťa, jeho psychické a fyzické 
zdravie. Mamy v materskom centre pracujú bez nároku na finančnú odmenu, 
dobrovoľne.

Vstupné do MC Gašparko – 1€ pre rodinu (rodič s dieťaťom). Poistenci 
VšZP majú 10% zľavu na bežný vstup do MC. Zároveň poskytujeme 
opatrovateľskú službu - dieťa/hod/1€.

Bližšie informácie na www.materskecentra.sk alebo na tč. 0905/942 616, 
príp. 0911/942 616.
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Ryby, rybky, rybičky pre naše detičky
Streda 15. 9. 2010 bol deň, ktorý bol zasvätený sedembolestnej 

Panne Márii, takže bol to deň tak trošku zázračný a výnimočný.
A ešte aby bol viac vrytý do pamäti našich detí o to sa 

postarali organizátori rybárskych pretekov ELVIS CUP 
pre deti pod vedením pána Eliáša Búryho, ktorému 
a zároveň aj jeho kolegom chcem vysloviť úprimnú 
vďaku. 

Títo ľudia sú výnimoční tým, že každý rok v 
tento deň – už po jedenástykrát usporadúvajú 
rybárske preteky pre deti na jazere Tajch.

Touto aktivitou, ktorú vykonávajú vo svojom 
voľnom čase určite aj ako hobby, učia deti k 
láske k prírode, k rybám, vode, teda k tomuto 
kľudnému športu, akým rybolov je.

Naše deti aspoň na chvíľu zabudli na televízor, 
počítač, mobil... a tíško sedeli a hľadeli do vodičky. 
Napätie, ktoré vládlo, keď bola udica vo vode, bolo veľmi silné, 
ktoré niekedy po dlhšom čase, inokedy za chvíľočku, vystriedala veľká 
radosť, keď sa plavák ponoril do vody, alebo začalo udicou trochu mykať 
a trhnutím udice dieťa ťahalo rybu. Tento pocit radosti sa nedá popísať, to 
je treba prežiť. A takéto úžasné pocity im žiadne vymoženosti modernej 
techniky nedajú. My rodičia sme to s našimi deťmi prežívali po každej 
chytenej rybe a v deťoch ten krásny zážitok pretrváva až dodnes aj v ich 
sníčkoch. 

Deti na pretekoch boli rozdelené do dvoch skupín a to deti do 10 
rokov a nad 10 rokov. Každé si vylosovalo miesto na lov a pokynom: „LOV 
!“ sa o 08:00 hodine začalo loviť. Deti rybičkám ponúkali červíky, kukuricu, 
krmivá a rôzne dobroty, ktoré im doma pripravili. Menším deťom mohli 
trošku pomôcť aj rodičia – veď sú ešte maličké, ale staršie si už museli 
poradiť samy, ale dokázali to. 

Počas celého lovu deťom dodávali organizátori energiu čiernym 
princom a džúsikom. Rybolov trval do 12:00 hodiny a bol ukončený 

pokynom pána Eliáša Búryho: „UKONČIŤ LOV, VYBRAŤ UDICE !“ 
Potom nasledovalo váženie ulovených rýb a ich následné 
vypustenie do jazera a vyhodnotenie súťažiacich.

V mladšej kategórii sa na prvom mieste umiestnila 
Dianka Bónová s váhovým úlovkom 4110 gramov, 
na druhom mieste bol Samko Minka s úlovkom 760 
gramov, tretie miesto vyhlásené nebolo ,nakoľko 
v tejto kategórii súťažili len dve deti. V staršej 
kategórii prvé miesto získala Zuzka Kováčová s 
váhou ulovených rýb 6480 gramov, na druhom 

mieste sa umiestnila Mirka Lauková s váhou rýb 
4290 gramov a tretie miesto získal Jakubko Návarka s 

s úlovkom vážiacim 4160 gramov. 
Deti boli ohodnotené pohármi, medailami, udicami, 

podberákmi a rôznymi rybárskymi pomôckami a krmivami, ktoré 
im poslúžia pri ďalšom rybolove.

Putovný pohár, ktorý získava vždy súťažiaci s najťažším rybárskym 
úlovkom, tento rok získala Zuzka Kováčová s váhou ulovených rýb 6480 
gramov. Všetkým víťazom týmto blahoželáme! 

Po vyhlásení výsledkov, odovzdaní cien a fotení všetkým deťom bolo 
pripravené pohostenie pozostávajúce z teplých párkov, džúsu a čierneho 
princa. 

Naše deti domov odchádzali nadšené, plné zážitkov, rybárskych 
darčekov s chuťou znovu sa sem vrátiť.

Tak ešte raz veľká vďaka organizátorom rybárskych pretekov ELVIS 
CUP za ich ušľachtilý nápad pre naše deti a už teraz sa tešíme na tie 
budúcoročné detské rybárske preteky.

Viera Bónová

Cyklistické preteky Antona Tkáča

V mesiaci septembri prebehol už 8. ročník národnej 
cyklistickej súťaže žiakov materských škôl, základných a 
stredných škôl O pohár olympijskeho víťaza Antona Tkáča.

CVČ Nová Baňa a mestský úrad Nová Baňa pripravili dňa 
11. 9. 2010 na Tajchu pri rekreačnom zariadení Losos okresné 
kolo  spomínaných pretekov. 

Prihlásených bolo 30 detí, ale pre zlé počasie sa na 
pretekoch zúčastnila len menšia  skupinka detí. Víťazstvo si 
odniesli: Tobias Kopernický, Daniel Debnár zo ZŠ J. Zemana 
Nová Baňa, Andrejka Šályová, Gabriel Debnár, Patrik Šály, 
Martinka Šályová zo ZŠ sv.Alžbety Nová Baňa

2.kolo prebehlo  na ZŠ Tekovská 
Breznica 20. 9. 2010, zúčastnilo sa ho 
11 detí, víťazmi 1. - 4. ročníka sa stali 
Sofia Gažiová, Natália Gažiová, Viktoria 
Forgáčová

Chlapci: Andrej Maruška, Nikolas 
Kružlík, Jozef Muller. 5. - 8. ročník: Ján 
Gaži, Karin Gažiová.

3.kolo v MŠ Kalvárska Nová Baňa 
dňa 21. 9. 2010 zúčastnili sa ho všetky 
deti na svojich bicykloch a trojkolkách. 
Víťazstvo si odniesli: 

Chlapci: Alexander Dugan, Jakub 
Maruška, Janko Gonda

Staršie dievčatá: Karin Šmondrková, Laura Žemberyová
Mladšie dievčatá: Lilien Holubová, Lenka Šurková, Barborka 

Tichánková. 4.kolov MŠ Nábrežná Nová Baňa dňa 22. 9. 2010 :
Víťazmi sa stali: Zoe Krištofová, Radka Galbavá
Chlapci: Erik Udička, Kristian Bocán, Alex Šrank.
Všetky spomínané deti-mladí cyklisti dostali vecné ceny od 

spoločnosti Dema, DVD, omalovánky,diplomy,drobné ceny a sladkosti. 
Chcem sa poďakovať mojim kolegom Dr. Zdenovi Šuškovi, Mgr. Tatiane 
Polcovej, p. Tatiane Lachkej, pani učitelkám z MŠ Kalvárska Nová Baňa 
p. Jane Zimovej, p. Eve Budinskej, p. Alici Bindovej, p. Anne Horákovej, 
pani učiteľkám z MŠ Nábrežná Nová Baňa p. Jane Šuškovej, p. Soni 
Brodzianskej, p. Dane Pištovej, p. Oľge Benčovej, pani učitelkám zo 

ZŠ Tekovská Breznica Mgr. 
Miriam Tužinskej, Mgr. 
Irene Šályovej a pani 
vychovávatelke Bibiane 
Majzlerovej, pracovníčke 
informačného centra slečne 
Tužinskej, dobrovolným 
pracovníkom p. Ivanovi 
Lachkému, p, Martinovi 
Uharčekovi, p. Rastislavovi 
Homolovi, p. Šipikalovej 
z rekreačného zariadenia 

Losos za pomoc pri 
tomto podujatí.

Dňa 18. 9. 2010 sa 
konali celoslovenské 
c y k l i s t i c k é 
preteky, kde nás 
reprezentovali

Patrik Šály zo 
ZŠ sv. Alžbety Nová 
Baňa, Zuzana a 
Timea Plachyové zo 
ZŠ J. Zemana Nová 
Baňa. Deti tento rok povzbudzovali a doprevádzali ich rodičia.

Viera Homolová, koordinátorka súťaže
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Stolný tenis – výsledky
Slovenský pohár mládeže - najmladšie žiactvo
Prvý turnaj sa konal vo Valalikoch. Z Novej Bane sa ho zúčastnili Martin 

Papánek a Hanka Mališová. V súťaži chlapcov zvíťazil Budiak Martin /
Ružomberok/, druhý bol Zelinka Jakub /Košice/ a tretie miesto obsadil 
Oráč Daniel /Vranov/. Martin Papánek obsadil výborné šieste miesto. V 
súťaži dievčat obsadila prvé miesto Labošová Ema z Valalík, druhá bola 
Kukuľková Tatiana z Trnavy, tretia Caránková Simona z Topoľčian. Hanka 
Mališová obsadila veľmi pekné siedme miesto.

Slovenský pohár mládeže - mladšie žiactvo
Aj v tejto vekovej kategórii sa konal turnaj vo Valalikoch. Tu sa nám 

nedarilo tak, ako v kateg. najmladších žiakov. Najlepšie umiestnenie 
dosiahla Hanka Mališová, ktorá obsadila 17 - 24. miesto. Janka 
Hrončeková na svojom prvom celoslovenskom turnaji obsadila 29. - 34. 
miesto, Viktória Kúšiková obsadila 35. - 40. miesto. V súťaži chlapcov 
Martin Papánek obsadil 47. - 61. miesto.

Slovenský pohár mládeže - staršie žiactvo
Turnaj sa konal v Topoľčanoch. O najväčšie prekvapenie sa postarala 

Martinka Kršiaková, ktorá po veľmi dobrom výkone obsadila tretie miesto. 
Zvíťazila Lucia Ivanová, druhá bola Petra Cerovská. Ďalšie naše hráčky 
Hanka Mališová a Viktória Kúšiková obsadili 35. - 43. miesto. V súťaži 
chlapcov Marek Mišík obsadil 25. - 32. miesto a Martin Papánek 74. - 
92. miesto.Zvíťazil Patrik Vlacuška/Nitra/, druhý bol Peter Turček /Senec/, 
tretí Ingemar Péter /Lučenec/.

Slovenský pohár mládeže - dorast
Na prvom turnaji sa z nášho klubu zúčastnila Martina Kršiaková. 

Obsadila 17. - 24. miesto, Natália Vatrtová 31. - 35. miesto. V súťaži 
chlapcov sa Jozef Kršiak umiestnil celkovo na 51. - 67. mieste, Miroslav 
Forgáč na 68. - 84. mieste.

Satelitný turnaj Havířov, Hluk, Topoľčany
Už tradične na začiatku sezóny sa v týchto troch mestách koná 

medzinárodný turnaj v mládežníckych kategóriách. Náš klub reprezentovali 
Martinka Kršiaková, Hanka Mališová a Martin Papánek. Najviac sa darilo 
Martinke Kršiakovej, ktorá v Topoľčanoch obsadila 9. - 16. miesto. Ostatní 
nepostúpili zo základných skupín ani na jednom turnaji. Najúspešnejšou 
slovenskou hráčkou bola naša odchovankyňa Miram Kršiaková, keď v 
Hluku obsadila tretie miesto a v Topoľčanoch zvíťazila.

Memoriál Ľudovíta 
Milarda

Už VI. ročník ročník sa 
konal tento rok v Čábe. Náš 
klub reprezentovali Hanka 
Mališová, Martinka Kršiaková, 
Martin Papánek, Marek Mišík. 
V súťaži družstiev obsadili 
prvé miesto. V dvojhre 
zvíťazil Marek Mišík, Martinka 
Kršiaková bola tretia. Vo 
štvorhre Martin Papánek s 
Marekom Mišíkom obsadili 

tretie miesto.
Slovenské rebríčky ku dňu 1. 9. 2010
Umiestnenie našich hráčov
Najmladšie žiačky – 7.miesto Hanka Mališová
Najmladší žiaci - 12.miesto Martin Papánek
Mladšie žiačky - 16. miesto Hanka Mališová
                           33.miesto Viktória Kúšiková
Mladší žiaci - 68.miesto Martin Papánek
Staršie žačky - 7.miesto Martinka Kršiaková
                       26.miesto Viktória Kúšiková
Juniorky -  32.miesto  Martinka Kršiaková

Jozef Antal, tréner mládeže

 - naše družstvo na turnaji v Čábe

29. 8. 2010 Nová Baňa – Kremnička 0:2 (0:2)
Naši futbalisti privítali jedno z popredných mužstiev posledných 

ročníkov. Do zápasu vstúpili dobre. Hneď v úvodných minútach si 
vypracovali dve - tri pekné strelecké pozície, žiaľ, strely míňali súperovu 
bránku. Naopak, súper po štandardnej situácii strelil úvodný gól zápasu. 
Naši v snahe o vyrovnanie otvorili hru, čo skúsený súper využil na 
strelenie druhého gólu. V druhom polčase súper umne zdržiaval hru a 
našim chlapcom sa už nepodarilo zvrátiť nepriaznivý výsledok.

5. 9. 2010 Kalinovo – Nová Baňa 1:2 (0:2), góly: Mánik, Mikuška
Nováčik tretej ligy do zápasu nastúpil s odhodlaním získať na 

domácom ihrisku pre nich cenné víťazstvo. Naši do zápasu nastupovali 
so zabezpečenou obranou s cieľom zlomiť útočné snahy domácich a z 
rýchlych protiútokov ohrozovať ich bránku. Táto taktika našim vychádzala. 
Z rýchleho protiútoku Mánik oklamal súperových obrancov a strelil úvodný 
gól. K nemu po peknom centri Lenarda pridal Mikuška hlavou druhý gól. 
Výsledok sa do polčasu už nemenil. Druhý polčas bol obdobou prvého. 
Vyššia aktivita domácich bola zavŕšená gólom. Naši všetky sily sústredili 
na udržanie výsledku 1:2. Rušivými útokmi ohrozovali bránku domácich. 
Ich snaha bola ocenená ziskom troch cenných bodov.

8. 9. 2010 Čadca – Nová Baňa 3:0 (0:0)
Zápas dvoch rozdielnych polčasov. V prvom naši udržiavali hru 

na svojich kopačkách, úspešne bránili, žiaľ, nevyužili niektoré sľubné 
šance. Druhý polčas sa pre našich futbalistov začal nešťastne. V prvých 
minútach domáci strelili úvodný gól po niekoľkých chybách v obrane. Od 
tohto okamihu sa naša obranná hra úplne rozsypala čo sa prejavilo aj 
na konečnom výsledku zápasu. Naši hráči nastúpili do zápasu značne 
oslabení, chýbal Minka, Hudec, brankár Blaho, Laco, permanentne obaja 
niekdajší dorastenci Rudzan a Bartoš 

12. 9. 2010 Nová Baňa – Závažná Poruba 4:2 (4:1), góly: P.Mánik 
2, P. Mikuška, Blaho 

Zápas sa hral na mokrom teréne, ten však nemal vplyv na dobrý 
výkon oboch mužstiev. Skóre zápasu sa podarilo otvoriť už v 10 minúte 
Mikuškom. Po tomto góle sa hra vyrovnala, akcie sa striedali na jednej aj 
druhej strane. V záverečných desiatich minútach zápasu naši po pekných 
akciách pridali dôležité góly: Mánik dvakrát a raz Blaho. V 82. minúte 
hostia skorigovali stav zápasu na 4:2. Domáci si za dobrý výkon zaslúžia 
pochvalu. Negatívom zápasu bolo vážne zranenie kľúčnej kosti J. Rybára.

12. 9. 2011 Nová Baňa – Liptovská Štiavnica 0:1 (0:1)
Na dobrom teréne sa hral dobrý futbal. Hostia nastúpili s mladým 

kádrom, doplneným o niekoľko skúsených hráčov, medzi ktorými 
dominoval niekdajší prvoligový hráč Semeník. L. Štiavnica susedí s 
Ružomberkom, z ktorého hráči po skončení kariéry, prípadne z nedostatku 
šancí v prvoligovom mužstve, ako aj mladí talentovaní futbalisti hrajú v 
tejto sympatickej dedinke. Aj napriek tomu naši futbalisti s nimi zvádzali 
rovnocenný súboj. Od začiatku zápasu bolo zrejmé, že kto dá prvý gól, 
ten vyhrá. Ten sa podarilo hosťom streliť v 31. minúte práve skúseným  
Semeníkom. Naši chlapci v druhom polčase zvýšili aktivitu. Z nej vyťažili 
11 metrový pokutový kop, žiaľ, premeniť sa ho nepodarilo. Prehra tak 
trochu maže dobrý výkon našil chlapcov.

19. 9. 2010 Námestovo – Nová Baňa 2:1 (1:1), gól: Mikuška
Úvod zápasu patril našim chlapcom. Po prvej sľubnej šanci prišla 

druhá, ktorú v 20. minúte Mikuška premenil. Žiaľ, v 25. minúte domáci 
po chybách v našej obrane strelili vyrovnávajúci gól. Po vyrovnanej hre 
v druhom polčase sa nakoniec šťastie priklonilo k domácim, ktorým sa 
podarilo strhnúť víťazstvo na svoju stranu.

-pč-

Kolotoč majstrovských 
futbalových zápasov pokračuje

INZERCIAINZERCIA
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V  MESIACI  OKTÓBER  BLAHOŽELÁME:
SPOLOČENSKÁ KRONIKA

60 rokov
Jozef Mašír

Mária Halgašová
Ľubomír Volf

Emma Korbeľová
RSDr. Marta Obrcianová

Ján Minka
Ján Kratmüller

65 rokov
Margita Majsniarová

Filoména Hirschnerová
Zuzana Budinská

70 rokov
Dominik Šály
Karol Vozár

Jozefína Psotková
Jozef Štuller

Alžbeta Pokryvková
75 rokov
Júlia Hollá

Bernardína Uhlíková
Jozef Vrana

Anton Psotka
76 rokov

Pavel Kočner
Paulína Rošková

77 rokov
Ema Nemcová

František Mikuláš

Anna Kačincová
Štefan Vozár

Jolana Palajová
Helena Kravcová

Ján Polc
79 rokov

Jolana Benčová
Terézia Spurná

Terézia Budinská
Štefánia Hefková

80 rokov
Sabina Polcová

Jolana Tencerová
Emília Kardošová
Pavel Budinský

81 rokov
Paulína Majerová
Anna Hirnerová
MUDr. Rozália 

Vančová
82 rokov

Mária Jolana 
Borošková

83 rokov
Gizela Lauková

Jolana Petrášová
Augustín Filipovič

84 rokov
Mária Čaklošová

85 rokov
Anton Bratko

Jozefína Budinská
86 rokov

Anna Spurná
Elena Florovičová
Rozália Kráľová

Karol Tencer
87 rokov

Karolína Foťková
88 rokov
Ján Lasab
89 rokov

Mária Nemčoková
90 rokov

Mária Nováková
92 rokov

Anton Šály
96 rokov

Karolína Müllerová

                      POVEDALI  SI  ÁNO

OPUSTILI  NÁS

NARODILI  SA

Dominik Paller, 82 rokov
Ladislav Bača, 78 rokov
Mária Víglaská, 81 rokov
Anna Siagová, 63 rokov
Kamil Mihál, 65 rokov

Rudolf Hubač, 83 rokov
Hermína Lacová, 82 rokov

MUDr. Jaroslav Vančo, 83 rokov

Lenka Klučiarová, Ondrej Fidermák
Ester Kováčová, Ľubomír Sliacky

Tim Kopernický, Šimon Žňava

Radoslav Šuchter - Mgr. Jana Hromádková
Branislav Katina - Ing. Lenka Capáková

MUDr. Michal Holý - MUDr. Mária Štochmaľová
Imrich Domok - Emília Vendíková

Ing. Tibor Markoš - Mgr. Barbora Tužinská
Karol Tužinský - Zuzana Oslancová

Ľuboš Tužinský - Ivana Šedianska
Peter Borkovič - Miroslava Orgonášová

Ing. Marián Tužinský - Mgr. Iveta Víglaská

UPOZORNENIE PRE ČITATEĽOV
Ak si neprajete byť uverejňovaní v tejto rubrike, infor-
mujte nás o tom telefonicky (045/ 68 56 486), mailom 

(info@novabana.sk), 
prípadne osobne v redakcii Novobanských novín.

 

-red-

Koniec sezóny sa blíži
Prišiel september, a tým aj 

chladnejšie a upršané počasie. 
Vzhľadom na to sa pomaly ale 
isto ukončuje tuningová sezóna 
2010. Pre niektorých bola viac a 
pre niektorých menej úspešná. 
Nášmu tímu sa tento rok darilo 
a reprezentovali sme naše 
mesto na rôznych akciách, či 
už na Slovensku, v Maďarsku 
a Rumunsku. Ale predtým ako 
uzavrieme rok, pozrieme sa 
ešte na akcie, ktoré sa konali v 
auguste a septembri. Jedna akcia 
s názvom BOBCAT POWER fest 
2010 vol. 2 sa konala ešte v júli , 
presnejšie 31. 7. v Trenčíne. Bol 
to najočakávanejší zraz šprintérov 
tejto sezóny. Boli tu jazdci zo 
Slovenska, Čiech, Poľska, 
Maďarska, Slovinska a Rumunska. 
Uspieť sa podarilo Patrikovi 
Pittnerovi, ktorý si odniesol druhé 
miesto v kategórii AS0 a pripísal 
si dôležité body v slovenskom 
šprintérskom šampionáte (SŠA). 
14. júla sa v Senici konalo 
záverečné kolo SŠA, odkiaľ si 

Patrik Pittner odniesol opäť druhé 
miesto. Dňa 28. 8. sa konal zraz v 
Tekovskom Hrádku organizovaný 
tímom AST-Levice a autocentrom 
Jamatt. Tu sa podarilo uspieť 
teamu Krhla nasledovne: Patrik 
Pittner si v kategórii do 1400 cm³ 
odniesol prvé miesto, Ján Kolaj 
prvé miesto v kategórii do 2000 
cm³ a Pavol Bachan si odniesol 
druhé miesto v kategórii do 2500 
cm³. Snažil sa aj Martin Ziman, 
ktorý v slalome skončil na štvrtom 
mieste. Na tretieho strácal len 
0,32 sekundy. V dňoch 10. - 11. 
9. sa konal posledný väčší zraz v 
Trenčíne. Prvé miesto si odniesol 
Patrik Pittner. Už nás čaká len 
vyhlásenie a ocenenie najlepších 
jazdcov v šprintoch v roku 2010, 
ktoré sa uskutoční 16. októbra. 
v Orechovej Potôni na okruhu 
Slovakiaring. 18. septembra sa 
konala jedna príjemná udalosť a 
to svadba jedného nášho člena, 
ktorému týmto chceme zaželať 
v spoločnom živote s manželkou 
veľa šťastia.

-pp-

Jubilejný 
Memoriál 

Ing. Vlastimíra 
Krála

Na tenisových kurtoch Sedmička a Jozefa 
Barniaka sa 11. septembra uskutočnil X. ročník Memoriálu Ing. Vlastimíra 
Krála v tenise. Jubilejnému ročníku neprialo počasie, čo poznačilo aj účasť 
hráčov. V sobotu sa účastníci turnaja zišli ráno na kurtoch, ale keď im 
ešte ani na obed počasie neumožňovalo turnaj rozohrať, dohodli sa, že ho 
preložia na nedeľu. Z pôvodne prihlásených desiatich dvojíc sa v nedeľu 
zišlo len šesť, čomu organizátori prispôsobili hrací systém. Začalo sa hrať 
v dvoch skupinách. A skupina: R. Mádel – P. Svetík, R. Bobonič - K. Šurka, 
M. Král – V. Zvonár. B skupina: J. Kasan – P. Kuba, J. Laco – J. Oslanec, 
V. Capák – M. Plechlo. 

Skupiny rozhodli o poradí nasadzovania dvojíc do hlavnej súťaže, 
kde sa hralo vyraďovacím systémom. Bojovalo sa o šesť cien, preto sa 
prvýkrát na memoriáli hrali zápasy aj o konečné umiestnenie.

Poradie:  1. M. Král – V. Zvonár
2. V. Capák – M. Plechlo
3. J. Kasan – P. Kuba
4. J. Laco - J. Oslanec
5. R. Mádel – P. Svetík
6. R. Bobonič – K. Šurka
Pre účastníkov organizátori už tradične pripravili bohaté občerstvenie. 

Guláš varil Jozef Král, jeho manželka napiekla vynikajúce štrúdle. Hlavný 
sponzor Miroslav Šlenc z Vrútok - Rybárstvo Kamenný potok - zabezpečil 
pstruhy. V nedeľu už turnaju prialo aj počasie, takže desiaty ročník 
memoriálu sa nakoniec vydaril. Poďakovanie organizátorov patrí všetkým, 
ktorí prijali pozvanie na turnaj. V športovom duchu si spoločne s rodinou 
zaspomínali na Vlasta, ktorý nás tragicky opustil pred desiatimi rokmi. 
Zostáva navždy v našich spomienkach. 

 -vap-
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Pohotovostná stomatologická LSPP je zabezpečovaná v čase od 
8.00 hod. do 13.00 hod. v dňoch pracovného pokoja a vo sviatky 
v jednotlivých zubných ambulanciách v okrese Žarnovica. 

Pohotovostné lekárenské služby sú vykonávané striedavo 
v týždňových intervaloch v lekárňach v Žarnovici a v Novej Bani 
podľa rozpisu nasledovne:  Nedeľa a sviatok   9.00  -  12.00 hod.

Rozpis služieb v mesiaci október a november 2010 

INFORMÁCIE O POHOTOVOSTNEJ STOMATOLOGICKEJ LSPP 
NÁJDETE AJ NA INTERNETOVEJ STRÁNKE MESTA NOVÁ BAŇA.

OKTÓBER 2010

11. 10. -  17. 10. 2010  41. týždeň     lekáreň   HORNÁ, Nová Baňa M
                                                            tel. č.: 045/68 50 211 
18. 10. -  24. 10. 2010  42. týždeň     lekáreň   HORNÁ, Nová Baňa S
                                                            tel. č.: 045/68 55 231 
25. 10. -  31. 10. 2010  43. týždeň     lekáreň   VALERIANA, Žarnovica
                                                            tel. č.: 045/68 12 120
1. 11. -  7. 11. 2010      44. týždeň     lekáreň   VITAE, Nová Baňa 
                                                           tel. č.: 045/68 56 281

Pohotovostné  lekárenské  
služby v okrese Žarnovica

16. - 17. októbra 2010: MUDr. Hrnčiar, Ulička, Hronský Beňadik,     
tel. č.: 045/68 93 4282
23. – 24. októbra 2010: MUDr. Šmondrková, zdravotné stredisko, 
Bystrická 256, Žarnovica, tel. č.: 045/68 12 448
30. – 31. októbra 2010: MUDr. Holá, H-DENT s. r. o., Robotnícka ul., 
Nová Baňa, tel. č.: 045/68 50 492
1. novembra 2010: MUDr. Šmondrk, zdravotné stredisko, Bystrická 
481, Žarnovica, tel. č.: 045/68 12 267
6. - 7. novembra 2010: MUDr. Snopek, S-NOBADENT, s. r. o., 
Námestie slobody 9., Nová Baňa, tel. č.: 045/68 55 421

KINO  VATRA, NOVÁ  BAŇA
OKTÓBER 2010

16. 10. 2010   PRINCEZNÁ ŽABA                            film USA  (90 min.)
23. 10. 2010   SALT                                                  film USA  (94 min.)
30. 10. 2010   PÚŠTNY KVET    film Veľká Brit., Nem., Rak. (124 min.)

Začiatok predstavenia je o 18,00 hod.

Štiavnická cena v streľbe
Strelecký športový klub Banská Štiavnica zorganizoval na 19. 

septembra súťaž pod názvom “Cena mesta Banská Štiavnica v streľbe z 
krátkych guľových zbraní“. Uskutočnila sa na strelnici Kysihýbeľ. Zúčastnili 
sa jej aj členovia ŠSK Nová Baňa a ZO SZTŠ a ŠSK Rudno nad Hronom.

V disciplíne veľkokalibrová pištoľ 20 – OPEN súťažilo 20 strelcov. S 
počtom 168 kruhov zvíťazil Dušan Bublák z Handlovej, člen ZO SZTŠ 
Slovalco Žiar nad Hronom. Druhý bol JUDr. Miroslav Sabaka z Tekovskej 
Breznice (člen ZO SZTŠ a ŠSK Rudno nad Hronom) so 157 kruhmi a tretí 
Radoslav Jakubík (SŠK Banská Štiavnica), ktorý mal 153 kruhov. Jozef 
Svetík z Novej Bane (člen ZO SZTŠ a ŠSK Rudno nad Hronom) skončil 
so 143 kruhmi na 4. mieste. Umiestnenie súťažiacich ŠSK Nová Baňa: 6. 
Martin Holý, 11. Dominik Holý, 13. Milan Slančík, 18. Jozef Šipikal ml., 20. 
Jozef Šipikal st. 

Aj v disciplíne malokalibrová pištoľ 20 rán súťažil rovnaký počet 
strelcov. Aj v tejto disciplíne zvíťazil Dušan Bublák, ktorý mal 195 kruhov. 
Druhý bol Radoslav Jakubík so 183 kruhmi. Len o jeden menej mal a 
tretí skončil Peter Haring z Hodruše-Hámrov, člen ZO SZTŠ Žarnovica. 
Umiestnenie členov ZO SZTŠ a ŠSK Rudno nad Hronom: 6. Jozef Svetík, 
7. JUDr. Miroslav Sabaka. Umiestnenie súťažiacich ŠSK Nová Baňa: 12. 
Milan Slančík, 13. Jozef Šipikal ml., 15. Dominik Holý, 17. Martin Holý, 18. 
Jozef Šipikal ml.

V oboch disciplínach súťažilo 18 a len v jednej štyria strelci. Ocenením 
pre troch najúspešnejších v oboch disciplínach boli športové poháre, ktoré 
im odovzdal predseda SŠK Banská Štiavnica Peter Lupták st.

 Ing. Jozef Piecka
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Strelecká súťaž 
„Cena KLM Žarnovica“

22 súťažiacich nášho 
regiónu, teda presne 
toľko ako minulý rok, sa 
zúčastnilo jubilejného X. 
ročníka streleckej súťaže 
pod názvom „Cena 
KLM Žarnovica“. Tá sa 
uskutočnila 5. septembra 
na strelnici Jamina v 
Rudne nad Hronom a 
jej usporiadateľom bola 
ZO SZTŠ Žarnovica a 
s. p. KLM Žarnovica. 
Zúčastnilo sa ho aj osem 
členov ZO SZTŠ Rudno 
nad Hronom, žiaľ nik z 
Novej Bane

V disciplíne športová 
malokalibrovka 30 rán – 
dorast, kadetky, juniorky, 
ženy a seniorky zvíťazil 
13-ročný Patrik Jány zo 
SŠK Banská Štiavnica, 
ktorý nastrieľal 274 
kruhov. Len o jeden 
menej mal, a druhý 
skončil, jeho klubový 
kolega 12-ročný Štefan 
Šulek. Obaja splnili limit 
II. výkonnostnej triedy 
dorastu. Tretia bola 
Hana Kubíková z obce Brehy 
(členka ZO SZTŠ Rudno), ktorá 
mala 235 kruhov. Na 4. mieste 
skončila Dana Šinkovičová z 
Rudna n. Hronom.

V disciplíne ľubovoľná 
malokalibrovka 30 rán súťažili 
ostaní strelci. 

V kategórii kadeti, juniori a 
muži dominovali strelci zo SŠK 
Banská Štiavnica. S 286 kruhmi 
(splnený limit I. VT kadetov) 
zvíťazil 18-ročný Peter Lupták. 
Druhý bol Igor Lipták s 277 
(splnený limit III. VT mužov) a tretí 
Peter Lupták st. s 265 kruhmi. 
Poradie súťažiacich z Rudna: 
4. Roman Šinkovič, 5. Jaromír 
Melčík st.

V kategórii seniori A 
presvedčivo zvíťazil Ivan Bublák z 
Lutily (člen ZO SZTŠ Slovalco Žiar 
n. Hronom) s 287 kruhmi (splnený 
limit II. VT) a tak opätovne obhájil 
niekoľkonásobné víťazstvo. 
Druhý bol jeho klubový kolega 
Ing. Jozef Gocník zo Žiaru nad 
Hronom s 274 kruhmi, čo je 
splnený limit III. VT. Pri zhodnom 
počte dvoch súťažiacich 252 
kruhov o ďalšom poradí rozhodla 

 - Hana Kubíková 
– jedna z 
najúspešnejších v 
súťaži

posledná desaťranová položka. 
Tú mal lepšiu Peter 
Žarnovičan z Hodruše-
Hámrov (člen ZO SZTŠ 
Rudno n. Hr.), a skončil 
tak tretí pred Ľubomírom 
Budinským (ZO SZTŠ 
Žarnovica). Ďalšie 
poradie členov ZO SZTŠ 
Rudno: 5. Milan Šinkovič, 
6. Emil Kubík.

V kategórii seniori 
B jasne zvíťazil Anton 
Kukla zo Žarnovice, 
ktorý nastrieľal 282 
kruhov. Týmto výsledkom 
tretíkrát obhájil víťazstvo 
a splnil aj limit II.VT. 
Druhý bol Ľubomír 
Drbohlav z Banskej 
Štiavnice s 272 kruhmi. 
Na 3. mieste skončil s 
268 kruhmi Pavel Ozank 
(ZO SZTŠ Žarnovica). 
Obaja splnili limit III. 
VT. 229 kruhmi skončil 
na 4. mieste Milan 
Rakovský zo Žiaru nad 
Hronom (člen ZO SZTŠ 
Žarnovica), ktorý bol 
najstarším súťažiacim 

v súťaži. Tento aktívny strelec má 
už 77 rokov. JUDr. Miroslav Sabaka 
(člen ZO SZTŠ Rudno) súťaž z 
dôvodu poruchy zbrane neukončil.

Ocenením pre najlepšie 
trojice boli športové poháre a pre 
najstaršieho strelca fľaša červeného 
šampanského. Ocenenie bolo v 
celom rozsahu hradené z finančného 
príspevku s. p. KLM Žarnovica 

Text a foto: Ing. Jozef Piecka

INZERCIA

MFK Nová Baňa predstavuje
 svoje futbalové nádeje

Popri mužstve dospelých, ktoré je hlavným reprezentantom klubu  a 
mesta, výbor MFK venuje značnú pozornosť výchove mládeže. Mládežou 
vo futbalovej terminológii rozumieme vekové rozpätie od 6 do 18 rokov. 
Aby bolo možné zachovať súťaživosť v takomto širokom vekovom rozpätí, 
mládež sa podľa stanov SFZ delí na niekoľko vekových kategórií. Vo 
futbalovom ročníku 2010 - 2011 v MFK Nová Baňa je do tréningového 
procesu a súťaží zaradených 8 mládežníckych družstiev, čo spolu 
predstavuje  okolo 90 športovcov, členov MFK. Tréningovú a súťažnú 
činnosť zabezpečujú  tréneri s platnou futbalovou trénerskou licenciou. 
Výbor MFK Nová Baňa v spolupráci s MsÚ Nová Baňa pokrývajú finančné 
náklady spojené so súťažnou činnosťou týchto družstiev.

V Novobanských novinách Vám, vážení čitatelia, postupne 
predstavíme jednotlivé mládežnícke futbalové družstvá.

V leže: J. Melčík, D. Strieška
V podrepe: T.Polc, D. Štrba, M. Forgáč, M. Budinský, M. Hudec, M. Randis
V stoji: M.Adámek, R. Žňava, M. Debnár, M. Kocian, T. Bielik, R. Krátky, A. 
Tisovský, T. Jenis, M. Marek, R. Bielik
Rok narodenia: 1992 – 1993
Tréner družstva: Rudolf Bielik
Vedúci družstva: Mikuláš Adámek

V podrepe: P. Pišky, V.Horváth, J. Valentovič, J. Beňačka
V stoji: Budinský, A. Dobrík, T. Čakovský, D. Debnár, R. Hanák, J. Urblík, 
J. Goga, M. Predajniansky, R. Brodziansky, P. Búry
Rok narodenia: 1994 - 1995 
Tréner družstva: Ján Budinský
Vedúci družstva: Peter Hanák

-pč-


